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Záchranáři předvádějí vybavení svého vozu na Dni zdraví 9. října na náměstí A. Němejce, 
foto Pavel Motejzík.

Zářijový nepomucký trh doprovodila Černobílá pohádka
V sobotu 21. září mohli malí i velcí diváci zhlédnout představení 
Divadélka KOS o království, kde je vše jen bílé nebo černé. Aby 
vše neupadlo do černočerné tmy a království opět zazářilo bar-
vami, o to se postaral Papageno. Pohádku napsanou na motivy 
Kouzelné flétny od W. A. Mozarta, doprovázela i Mozartova hudba.

foto Pavel Motejzík

Kemnatští na Nepomuk nezapomínají 
Pravidelné návštěvy financované a organizované z partnerského 
města Kemnath vítáme každoročně v našem městě. Nejinak tomu 
bylo i v polovině října se skupinou zaměstnanců a spolupracov-
níků kemnatské radnice. Po památkách Nepomuka je provedli 
ředitelka Svatojánského muzea Štěpánka Kodýdková a místosta-
rosta města Pavel Motejzík. Překlad zajišťovala Lenka Valmová. 
O výborný oběd se postaral Švejk restaurant.

foto archiv Svatojánského muzea

Václav Hudeček koncertoval v Nepomuku
Světového houslistu Václava Hudečka doprovodil dne 17. října 
v sále hotelu U Zeleného stromu na cembalo Martin Hroch a na 
housle talentovaný Jan Novák. Organizovalo město Nepomuk 
a Festival Jakuba Jana Ryby. Po koncertu následovala autogra-
miáda Václava Hudečka a Evy Hudečkové.

foto Pavel Motejzík
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Vážení spoluobčané, milí čtenáři,

přestože se říká, že podzim je období poš-
mourné, zatím nám ukazuje všechny své 
krásné barvy a příjemné teploty, které 
přímo vybízejí k procházkám.

O tom, že tomu tak je, svědčí účast na 
obou pochodech, které pořádal náš Klub 
českých turistů. Další povedenou akcí 
byl Den zdraví, kde si zdarma a bez front 
mohl každý nechat vyšetřit znaménka, 
změřit tlak, poučit se o samovyšetření 
prsu nebo o první pomoci.

Ale co se dočtete v novinách: rozhovor 
měsíce do tohoto čísla poskytl Miroslav 
Anton, jeden z aktérů sametové revoluce 
v Plzni, také jako připomínku 35 let od této 
události. Zastupitelé i  já se ohlédneme 
za první polovinou funkčního období 
a zhodnotíme plnění našich cílů. A pestré 
je také kulturní dění v Nepomuku i okolí. 
Naše seniory bych rád pozval na tradiční 
předvánoční setkání.

Přeji všem příjemné čerpání informací.

Vladimír Vokurka,
starosta města Nepomuk

Slovo starosty V Nepomuku se konal Den zdraví

Město Nepomuk chce podpořit zájem obyvatel o péči o své zdraví, proto připravilo ve 
středu 9. října ve spolupráci se společností Advantis medical, která provozuje domácí 
zdravotní péči,  informační a společenskou akci Den zdraví. Akce proběhla na tera-
sách náměstí Augustina Němejce a v prostoru Malé letní scény. Letošní první ročník 
přinesl zajímavý program. Návštěvníci si mohli nechat změřit krevní tlak či vyšetřit 
znaménka na kůži, přínosná byla edukace a prevence rakoviny prsu. K vidění byla též 
ukázka první pomoci či vybavení vozu záchranné služby. Informace o své činnosti 
poskytla také nepomucká pečovatelská služba. Pro mladší návštěvníky byl připraven 
zábavný kvíz, pohybové soutěže s  malým oceněním a mnoho dalšího. Nechyběly ani 
stánky s  občerstvením, samozřejmě se zdravou výživou.

foto Hana Staňková
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Zveme občany na zasedání Zastupitelstva 
města Nepomuk, které se bude 
konat 14. listopadu. Další informace 
jsou dostupné na webu města.

Obědy do škol v Plzeňském 
kraji 2024/2025 

Účel podpory
Cílem Programu je podpora zajištění školního stravování dětí 
v mateřských školách a žáků v základních a středních školách 
(v souladu s ustanovením § 4 odst. 3 a odst. 4 vyhlášky č. 107/2005 
Sb., o školním stravování, ve znění pozdějších předpisů) ve věkové 
kategorii 2 až 26 let, kteří jsou ohrožení chudobou a materiální 
nebo potravinovou deprivací. Účelem dotačního programu je 
zlepšení podmínek pro vzdělávání dětí v mateřských školách 
a žáků v základních a středních školách tím, že bude poskytováno 
bezplatné školní stravování. Předpokládá se, že dojde ke zlepšení 
školní docházky a současně dojde k začlenění dětí a žáků do tříd-
ních i školních kolektivů. Z hlediska výživových požadavků budou 
mít děti a žáci možnost konzumovat nutričně vyváženou stravu 
odpovídající současným zdravotním doporučením, připravovanou 
s ohledem na věk strávníka.

Potenciální žadatelé
Do Programu mohou být zařazeny pouze školy a školská zaří-
zení, které jsou zapsané v souladu se zákonem č. 561/2004 Sb., 
o předškolním, základním, středním, vyšším odborném a jiném 
vzdělávání (dále jen „školský zákon“) do Rejstříku škol a školských 
zařízení, vedeném MŠMT. Podpora z OPZ+ se poskytuje dětem 
navštěvujícím následující druhy škol a školských zařízení:

• mateřská škola,
• základní škola,
• střední škola,
• konzervatoř,

• speciální škola,
• zařízení školního stravování.

Žádosti do 31. 3. 2025 
Předpokládaný celkový objem finančních prostředků: 8 500 000 Kč
Maximální požadovaná částka žádosti o dotaci: 1 200 000 Kč
Podrobná pravidla a další informace najdete na webu: dotace.plzen-
sky-kraj.cz

Lukáš Mácha, specialista DSO

V Plzeňském kraji musí letos 
řidiči stihnout vyměnit pět 
tisíc řidičských průkazů

Jen necelé tři měsíce zbývají na výměnu téměř 86 tisíc řidičských 
průkazů v Česku, z toho pět tisíc v Plzeňském kraji. Řidičský 
průkaz platí deset let, takže je snadné na jeho výměnu zapome-
nout. Výměna je zdarma a lze o ni požádat až 90 dní před koncem 
platnosti. Jízda s neplatným dokladem může vést k pokutě až 
2 500 Kč. Díky bankovní identitě, nejrozšířenějšímu způsobu 
digitálního ověření totožnosti, lze o nový řidičský průkaz snadno 
požádat online přes Portál dopravy. Stačí se přihlásit pomocí své 
bankovní identity, zkontrolovat předvyplněnou žádost a odeslat 
ji. Nový řidičský průkaz je pak hotov do 20 dnů a k vyzvednutí 
je na kterémkoliv z 206 obecních úřadů obcí s rozšířenou pů- 
sobností.

Zdroj: Bankovní identita, a.s.

Dvorec u nádraží
tel. 776 395 582, 

775 075 750 

Vánoční akce  
NA PERMANENTNÍ 
MAKE-UP, 
cena 2 500 KČ
DĚLÁME OBOČÍ  
– MICROBLADING,  
PUDROVÉ, MOŽNÉ  
I LINKY A RTY.
NEVÁHEJTE, GARANCE  
LETITÝCH ZKUŠENOSTÍ  
Z PLZEŇSKÉHO SALONU.

STÁLE UPRAVENÁ!
Možnost i zakoupení  
dárkového kupónu.

Nepomucké noviny / listopad 2024

Střední škola a Základní škola 
Oselce přijme kuchaře/ku

na pracoviště Blovice, Setecká 235:

Dvousměnný provoz - ranní a odpolední směny
Úvazek: 1,000, tj. 40 hodin týdně

Nástup: od 2. 1. 2025, zástup za nemoc 2-3 měsíce

Požadavky:
vyučení v oboru 

Plat:
dle nařízení vlády č. 341/2017 Sb., o platových poměrech 

zaměstnanců ve veřejných službách a správě, ve znění 
pozdějších předpisů, platová třída 5, stupeň 12.

Bližší informace podá Věra Matoušková, 
tel. 773 071 715
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V infocentru můžete přispět 
na válečné veterány

Informace o probíhajících 
investičních akcích

V infocentru v Nepomuku bude letos opět probíhat sbírka k Mezi-
národnímu dni válečných veteránů, který připadá na 11. listopadu. 
Vlčí mák, jako symbol boje za svobodu, si budete moci koupit 
během celého listopadu za symbolický příspěvek 50 Kč. 

Celostátní sbírku organizuje společnost Post Bellum, která pak 
finančně podporuje jednotlivé veterány a jejich příběhy. V Nepo-
muku nezapomínáme.

Co se děje na Šternberském dvoře

Poslední víkend v říjnu se uskutečnila dobrovolnická brigáda zamě-
řená na úklid Šternberského dvora. Tato akce přilákala desítky 
dobrovolníků, kteří se rozhodli věnovat svůj čas a energii dobré 
věci. Cílem bylo vyčistit prostory od popadaných stromů a nále-
tových křovin. Pro účastníky brigády bylo připraveno jídlo vařené 
v polní kuchyni. Pro děti byla připravena zábavná stopovačka, 
která je zaměstnala na celé dopoledne. Po vyčerpávající práci měli 
dobrovolníci možnost zajít na zaslouženou prohlídku zámku, což 
bylo příjemným zakončením dne. Tímto všem zúčastněným ještě 
jednou děkujeme.

A co se chystá dál?

Hned 1. ledna 2025 bude otevřena Zelená Hora veřejnosti k prohlíd-
kám či bohoslužbě, ale budou se konat i jiné, např. sportovní akce. 
Připravujeme velký krok do nového roku plného oprav, rekonstrukcí 
a obnov na Šternberském dvoře. V nejbližší době se plánují menší 
opravy sýpky, na které čeká již spoustu let. A hned poté provedeme 
záchranné práce na skružovém krovu pivovarské varny. Bude to 
velmi náročný zásah, ale věříme, že se nám podaří krov zcela obnovit. 
Změny můžete sledovat v Nepomuckých novinách či na webových 
stránkách www.sternberknazelenehore.cz.

Lucie Machková, AZ stavby KORESTA s. r. o.

Nepomucké noviny / listopad 2024

Sajmon Fitness chce 
rozpohybovat město

Od 1. listopadu otvírá na dolním konci náměstí, v Plzeňské ulici 156, 
fitness studio. Otevírací doba je 24/7 a káva zdarma. Provozovatel 
se těší na všechny, co chtějí cvičit a „makat na sobě“.

•  Cyklostezka: Tento měsíc má zhotovitel dokončit a předat dílo 
dle smlouvy. I přes nepříznivé povětrnostní podmínky se podaří 
termín dodržet. Smutné je ovšem to, že ač není stavba dokon-
čena, již se stala terčem vandalismu.

•  Přístavba ZŠ: První podlaží je vyzděno a připraveno na pokládku 
stropních panelů. Během listopadu ale budou ve větší míře 
probíhat technologické pauzy - doby zrání betonu atd., proto 
další vyzdívání proběhne až koncem měsíce. Snad bude počasí 
nadále příznivé.

•  Oprava povrchu náměstí: Také na náměstí práce probíhají dle 
harmonogramu. Až po srovnání komunikace v ploše vyniklo, 
jak opravdu křivé naše náměstí je. Zvláště pak část před rad-
nicí (kadeřnictvím). Tam tedy bude směřovat další etapa oprav.

•  Vrty Klášter: Po projednání výsledků čerpacích zkoušek nových 
vrtů přišli geologové s tím, že staré vrty by byla škoda zasypat, 
mají totiž velký průměr. Prověřili jsme možný dopad dotace  
a děláme čerpací zkoušky na ověření připojení všech čtyř vrtů. 
Naštěstí zdravý rozum ještě občas zafunguje a tak nám to Fond 
životního prostředí snad povolí bez krácení dotace. Pokud 
bychom takto získali vydatnost 3 l/sec, jednalo by se o zásadní 
posílení soustavy.

Vladimír Vokurka, starosta Nepomuku

foto Hana Staňková
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Po letních prázdninách náš dům s pečovatelskou službou opět ožívá 
různými akcemi.

V září jsme ukončili léto již tradičním opékáním špekáčků. Spo-
lečně jsme si poseděli a zazpívali oblíbené lidové písničky pro radost 
a potěšení. Na harmoniku nám zahrál pan Kaiser a na housle pan 
Mošna. 

Od září pokračují oblíbené pravidelné přednášky s panem Baro-
chem na zajímavá témata týkající se Nepomuku a okolí.

Dostali jsme pozvání do Domova klidného stáří v Žinkovech na 
„Vítání podzimu“. Přátelské posezení na venkovní terase se moc 
vydařilo, strávili jsme společně pohodové odpoledne. Na oplátku 
jsme pozvali do Nepomuku seniory z DKS Žinkovy na společnou 
oslavu dne seniorů. Připravili jsme různé úkoly, společně si zahráli 
bingo, poseděli si při občerstvení a na závěr došlo i na společný 
zpěv. Vládla skvělá nálada a ve spolupráci budeme určitě i nadále 
pokračovat. 

Krásnou atmosféru jsme si užili na dni seniorů v Měšťanské besedě 
v Plzni. Známé televizní a rádiové hity k poslechu zahrál orchestr 
Václava Marka. Celou akci moderoval Aleš Cibulka.

Pečovatelská služba se zúčastnila Dne zdraví v Nepomuku, kde 
jsme podávali zájemcům informace o naší službě.

V říjnu jsme si společně ozdobili hnětýnky a poseděli při kávě 
a čaji. Děkujeme paní Štětkové za výrobu ozdobiček. Naši senioři 
jsou velice šikovní, nejvydařenější hnětýnku jsme přihlásili do sou-
těže o nejhezčí Nepomuckou hnětýnku.

I nadále pořádáme tréninky paměti, kde společně plníme různé 
úkoly a hrajeme společenské hry.

Pořádané akce jsou mezi našimi seniory velice oblíbené a hojně 
navštěvované. 

Pečovatelská služba

zprávy / inzerce

Krátké zprávy

Úplná uzavírka silnice I/20 u odbočky na Klášter byla ukončena. Dne 
25. října Ředitelství silnic a dálnic zprovoznilo od dubna opravovaný 
hlavní tah na Písek a České Budějovice. Křižovatka se silnicí třetí třídy 
na obec Klášter bude po přestavbě bezpečnější. Hlavní silnice byla 
rozšířena a ve směru od Plzně vznikl odbočovací pruh. 

Volných pracovních míst je v Plzeňském kraji i nadále výrazně více 
než nezaměstnaných. K 30. září evidoval Úřad práce ČR v Plzeň-
ském kraji celkem 12 860 uchazečů o zaměstnání. Jejich počet byl ve 
srovnání se stejným obdobím minulého roku vyšší o 1 538 lidí. Úřadu 
práce se v září podařilo zprostředkovat zaměstnání pro celkem  
1 922 uchazečů, což je o téměř 60 % více než vloni. Zájem o rekvali-
fikace a kurzy i nadále pokračuje. Od začátku roku takto Úřad práce 
podpořil již 2 924 lidí. Zdroj: Úřad práce ČR

Srdečně zveme všechny seniory z Nepomuka a Dvorce na Setkání 
seniorů. V letošním roce se setkání uskuteční již 16. listopadu v KD 
Dvorec, více informací v pozvánce na protější straně. Tentokrát již 
nebude zasílána pozvánka poštou.

Pestrý podzim v DPS

foto Michaela Fialová

Nepomucké noviny / listopad 2024
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Projekt Fénix pro rodiny a děti je projektem 
města Nepomuk a byl podpořen z Operačního 

programu Zaměstnanost plus pod registračním 
číslem CZ.03.02.02/00/22_017/0001015.

Do Fénixu s důvěrou

Pomůžeme, poradíme, podpoříme vás!  
Jsme projekt Do Fénixu s důvěrou.
beniskovamiroslava@urad-nepomuk.cz +420 602 584 688
burianovakarolina@urad-nepomuk.cz +420 601 554 804

Chcete se o nás dozvědět více?
Podívejte se na www.fenix-nepomuk.cz

Poznej povolání – Kosmetička
Pro děti druhého stupně jsme opět připravili kurz Poznej povo-
lání. První workshop, kterého se děti mohou účastnit, se věnuje 
tématu práce kosmetičky a koná se 12. listopadu v čase 15:00–17:00 
hodin. Zájemci s námi mohou navštívit kosmetický salon paní 
Šelmátové v  Nepomuku a na vlastní kůži si vyzkouší, co všechno 
tato práce obnáší. Workshop je pro děti zcela zdarma, kapacita 
míst je omezena, je nutné přihlášení přes rezervační systém pro-
jektu – https://www.fenix-nepomuk.cz/do-fenixu-s-duverou/
rezervacni-system/.

Den zdraví v Nepomuku
Prevence je velmi důležitá, proto i město Nepomuk podporuje 
různé typy preventivních programů – přes projekt Do Fénixu 
s důvěrou nejen ve školách a ve skupinách v dětském domově, ale 
i pro rodiče. S radostí jsme se proto zúčastnili i další preventivní 
akce města, tentokrát s tématem zdraví. Den zdraví, kde jsme 
se prezentovali, se uskutečnil 9. října na nepomuckém náměstí.

Nepomucké noviny / listopad 2024
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Bilanční rozhovor se starostou Vladimírem Vokurkou

Jsme v poločase tohoto volebního období, jak se 
naplnily vaše představy o tom, co se stihne za tu 
dobu udělat?

Ač jsem dělal předtím místostarostu, první část voleb-
ního období byla spíš seznamovací a přípravná. Kupří-
kladu odpadové hospodářství a problematika kanalizace 
a vodovodu pro mě byly v některých ohledech nové. Nyní 
se snažíme s KaV řešit zanedbanou údržbu kanalizač-
ních sítí, u vodovodu měníme staré litinové potrubí za 
nové, na vodojemu Šibenice zvažujeme přístavbu druhé 
komory, abychom tu stávající mohli opravit. Dlouho-
dobou akcí, kterou bych chtěl dotáhnout, je sjezd od 
Třebčic do průmyslové zóny ve Dvorci. Není dobře, když 
nám těžká auta jezdí přes Nepomuk a Dvorec, navíc 
když v Nádražní ulici vede hlavní vodovodní řad. Vybu-
dovali jsme chodník u Normy, který ocení hlavně starší 
lidé, když chodí nakupovat nebo na hřbitov. Když jsem 
zmínil hřbitov, opravili jsme zeď u urnového háje a udě-
lali tam cestičky, rád bych, abychom udělali pěkné cesty 
a zeď i na velkém hřbitově. Přístavba školy už je v běhu 
a doufám, že všechny prvotní peripetie máme za sebou 
a že se dál bude stavět bez překvapení. Stejně tak při-
pravujeme přístavbu dětské skupiny ve školce. Tady nám 
stát situaci zkomplikoval, protože když jsme výstavbu odsouhlasili, 
bylo DPH uznatelným výdajem. V současnosti není a tím se nám 
stavba prodraží o 21 procent. Ale stejně budeme stavět, protože 
už máme ve všech třídách výjimku na vyšší počet dětí. 

Vlastně jste vyjmenoval původní priority, které jste uváděl, 
když jsme si povídali na začátku vašeho starostování. Bylo 
tam ještě náměstí…

Jsem rád, že jsme dostali dotaci na fasádu hlavní budovy rad-
nice. Vyměnili jsme okna, došlo na drobné úpravy starostovny 
a sekretariátu, chceme pokračovat zasedací místností a kanceláří 
místostarosty. Chystáme se také opravit další kousek povrchu 
náměstí. Tím se vyčlení ty plochy historické dlažby, které chceme 
zachovat a které budeme postupně odborně opravovat. Skoro 
žádná z klasických cestářských firem opravu ve stávajícím povr-
chu nechce dělat, protože tu kameničinu neumí. Jsme odkázáni 
na pár odborníků, kteří vědí, že jich není moc, a tak si to nechají 
pořádně zaplatit. Všechny ty kameny, které z historické dlažby nyní 
vyndáváme, si schováváme, aby si potom kameník mohl vybrat, 
co bude potřebovat.

Počítá se i s nějakou zelení?
Původně jsme chtěli zasázet stromy pod mez s patníky, ale památ-
ková komise to nechce. Naopak by náměstí ráda vyžehlila, aby zmi-
zely veškeré terásky, nechtějí tou zelení roztříštit celkový pohled. 
Ale netajím se tím, že já bych si ji tam uměl představit, protože 
když se podíváme do historie, tak na náměstí stromy byly, třeba 
od Berndorfovy lékárny dolů směrem k úřadu a kolem kašny. 

Text: Hana Staňková
Foto: Martin Myslivec

Vladimír Vokurka – rok druhý 

Předpokládám, že už se připravuje rozpočet na příští rok, co 
budou hlavní investice?

Vycházíme z rozpočtu na letošní rok. Zjistíme, co můžeme vyřadit, 
protože je to hotové, a co z těch zbývajících akcí je aktuální. Chtěli 
jsme například ještě letos v Husově ulici vyměnit litinové potrubí 
a udělat povrch, ale KaV na to nemá kapacitu, tak to musíme pře-
vést na rok 2025. Letos se dokončí cyklostezka. Pokud se nám ji 
podaří protáhnout až ke Klejnotu a navázat na tamější lesní cesty, 
cyklisté z Nepomuka se s jedním přejezdem hlavní silnice ještě 
v intravilánu u budovy Automotoklubu dostanou do komplexu 
lesů, kde mohou jezdit celý den v naprostém bezpečí a krásné 
přírodě. Z přístavby základní školy proinvestujeme podstatnou 
část, ale to je velká investice úmyslně rozložená do dvou let. Máme 
už vysoutěženu modernizaci sběrného dvora a máme připraveno 
rozšíření infocentra a muzea, kde by měl vzniknout bezbariérový 
přístup výtahem a zpřístupnění podkroví. 

Ještě něco byste chtěl zmínit?
Říkám už dlouho, že staré sídliště je časovaná bomba. Povrchy 
komunikací jsou tam v hrozném stavu, kromě té části, která se 
opravovala před pěti lety. Rád bych, aby se opravil zbytek cest na 
sídlišti, ale nejprve, když už to budeme mít rozkopané, prověříme 
a opravíme kanalizaci a zkusíme oddělit tu dešťovou, aby nám 
nenatékala na čističky. Také plánujeme zvětšit počet míst pro kon-
tejnery na odpad a zastřešit je. Trápí mě lidé, kteří si myslí, že když 
si zaplatili za popelnici, tak se máme postarat o veškerý odpad, 
který odloží ke kontejnerům. Ale takhle odpadové hospodářství 
nefunguje. Když někdo rozebere skříň a místo do sběrného dvora 

Starosta Vladimír Vokurka promlouvá na Svatojánské pouti, vlevo P. Jiří Špiřík, květen 2024.
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• prodej celého kusu
 – vyvržený, bez hlavy a běhů, v dece (kůži)

cena 80 Kč/kg
• prodej celého kusu 

– stažený a rozporcovaný (bez vykoštění)
cena 170 Kč/kg

Zvěřina bude vždy čerstvá a veterinárně vyšetřená

NABÍDKA ZVĚŘINY
DANČÍ ZVĚŘ Z EKO CHOVU 

(farma Žákavá – Plzeň-jih)

Objednávky na telefonu: 

724 032 123 – Bočan Petr
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ji vyhodí ke kontejnerům, je to znečišťování veřejného prostoru 
a bude to podle toho řešeno. Po dokončení cest chceme jasně 
vymezit parkovací stání a poté striktně postihovat stání na zeleni. 
Když jsem měl jednání s ředitelem Plzeňské teplárenské, která 
nám spravuje na sídlišti kotelnu, podpořil myšlenku, že bychom ji 
mohli zrušit. Jednotlivé domy by si zřídily svoje kotelny a na jejím 
místě bychom mohli klidně postavit parkovací dům.

Co sportovní hala, je v tom nějaký posun?
To je pro mě trochu zklamání, protože u sportovní haly a hřiště 
u školy nepanuje jednotný názor zastupitelů na to, jak k tomu 
přistoupit. Já osobně nejsem příznivcem toho, že by v zázemí 
sportovní haly měly být různé klubovny, ty můžeme přesunout 
kamkoliv jinam. Chceme sportoviště a k němu by mělo být spor-
tovní zázemí, nic víc, nic míň. Stejně tak nejsem přesvědčen o tom, 
že musí být u sportovní haly ubytování, když má FK Nepomuk uby-
tovnu poloprázdnou. Doba, kdy byly všechny ubytovací kapacity 
obsazeny agenturními zaměstnanci, je pryč. 

Hřiště u školy je stále v plánu?
Máme jasně daný koncept. Když byla politická shoda a peníze 
a všechno bylo schválené, tak to nevyšlo, podruhé to bylo vysoutě-
ženo a napadeno, pak jsme dvakrát dotaci nedostali, ale celou dobu 
byla vůle to sportoviště udělat. Teď jsme se dostali do situace, že 
se to táhne tak dlouho, že už ta vůle u všech není. Kdybychom ho 
postavili před těmi několika lety, tak dnes nikdo nezpochybňuje, 
že je to dobře. Jsem zastáncem toho, že v době, kdy peníze ztrácejí 
svou hodnotu, jsou takovéto investice to nejzdravější, co s penězi 
můžete udělat. Nepomucká škola by mohla uspořádat závody, na 
které jsme v současnosti jenom zvaní, protože naše sportoviště 
na ně není vhodné. Hřiště může sloužit jako náhradní tréninková 
plocha nejenom pro FK Nepomuk, ale i pro spolky a další zájmové 
činnosti. Byla by to umělá tráva, takže už by se tam pochopitelně 
nemohly dít akce, které se dějí dnes, ale s tím se přeci počítalo a je 
tam plánována víceúčelová plocha směrem k heliportu. Dohadu-
jeme se, že je to drahé. Já nevidím problém vysoutěžit dodavatele 
s podmínkou získání dotace. Ze všech stran slyšíme, že pokud to 
neuděláme teď, tak už to s největší pravděpodobností neuděláme 
nikdy, protože ty dotace v budoucnu nebudou. 

Když se vrátím ke klubovnám, pořád je tu budova staré školy, 
tam by se vešly.

Ano, to je ohromná příležitost pro tuto budovu. Ale nechci ji za 
každou cenu jenom zaplnit. Připravujeme se na to, že depozi-
tář Západočeského muzea zde může skončit. Když se přemýšlelo 
o větším rozšíření ZUŠ, nabídli jsme tyto prostory ZUŠ, ale jim se 
tam nechtělo, protože by děti musely přecházet ze školy na náměstí. 
Ale třeba v Klatovech není ZUŠ ani u jedné školy, stojí samostatně 
a dědečkové a babičky tam děti sváží. Teď se díky přístavbě ve škole 
pro ZUŠ něco uvolní, ale do budoucna to nevidím jako řešení. Potře-
bujeme oživit náměstí, z vnitrobloku staré školy chceme udělat 
kvalitní zázemí pro letní scénu, letní kino, veškeré výstavy, více ten 
prostor otevřít, lépe zpřístupnit Rodný dům Augustina Němejce. 
Písecká knihovna je mi vzorem, maminky s kočárkem přijedou, 
dají si kafíčko, mezitím ve vnitrobloku můžou bezpečně vypustit 
děti. Jde jenom o to, čím lidi přitáhnout, přesunout sem knihovnu, 
nabídnout lékařům místo pro ordinace. Odcházejí nám s tím, že na 
poliklinice nemají odpovídající prostory. Města nabízejí lékařům 
a učitelům byty a ordinace, jenom aby si je udržela.

A tím jsme se dostali k bytům.
Právě z toho důvodu jsme koupili bývalý finanční úřad, budeme 
opravovat naše bytové domy. Stále máme dluh, a to bytové domy 
v ulici Jirky Kubíka, navíc přibyl i dosluhující okál Na Vinici. 
Musíme mít připraveno, kam přestěhujeme obyvatele po dobu 
jejich rekonstrukce. Na opravy bytového fondu nějaké peníze 

získat lze. Je ale potřeba si pořádně rozmyslet, jestli využít pro-
gram pro dostupné bydlení, protože má mnoho kritérií, která se 
musí splnit. Například vytvořit určitý počet parkovacích stání, 
čehož u historických domů nelze dosáhnout. 

Co říkáte soukromé investici do bytové výstavby U Daliborky?
Je to pro Nepomuk velký přínos. Po revoluci jsme využívali veškeré 
dotace na bydlení, ale pro sociální oblast. Věřím, že tahle zóna by 
mohla změnit životní úroveň ve městě, protože se staví pro lidi, 
kteří chtějí bydlet v takhle krásném prostředí, určitě budou chtít 
i další služby a nebude jim úplně vadit si za ně připlatit. Myslím, 
že se rozhýbe i trh s byty v Nepomuku, kdo se bude chtít přestě-
hovat do hezčího, prodá a došetří. Byl bych rád, kdyby se do těch 
bytů lidé přihlásili jako trvale bydlící. Budeme mít krásnou čtvrť 
a čekám, co to přinese ještě dalšího.

Předpokládám, že i to přemýšlení o kapacitě školky a školy 
počítá s těmito obyvateli.

Není to jenom tato lokalita, vnímáme tlak na přípravu dalších 
stavebních parcel pro rodinnou zástavbu a jiný soukromník chce 
přistavovat pětipatrovou budovu u polikliniky. Musíme si také 
spočítat, kolik nové zástavby zvládneme z hlediska kapacity infra-
struktury, což jsou čističky odpadních vod, vrty, úpravny vody. 
Nemůžeme se jenom radovat z každého člověka, který se při-
stěhuje do Nepomuka, ale musíme se o něj umět taky postarat.

Děkuji za rozhovor.



Marek Baroch (ANO prosperitě a sportu, bezp.)
Hodnocení svého působení jako zastupitele bych přenechal obča-
nům. Pokud mám jmenovat jednu konkrétní věc, pak se mi poda-
řilo realizovat workoutové hřiště, které vzniklo na přelomu roku 
2023/2024 v areálu u ZŠ Nepomuk. V rámci dalšího období chci 
pokračovat a pracovat na projektech, které se týkají volnoča-
sových aktivit občanů a které přispějí k rozšíření nabídky pro 
aktivní trávení volného času občanů a návštěvníků města napříč 
generacemi (obnova dětských hřišť ve městě a skateparku u ZŠ, 
rekonstrukce městské sportovní haly a víceúčelového hřiště u ZŠ). 
Jak jsem již uvedl v minulosti, podpořím investice a projekty na 
zlepšení dopravní situace města (napojení průmyslové zóny ve 
Dvorci na silnici I/20), snížení provozních nákladů města (zatep-
lení objektů, alternativní zdroje vytápění budov) anebo projekty 
na obnovu inženýrských sítí města či bytovou výstavbu.

Jiří Kouba (Volba Pro Nepomuk, bezp.)
Abych se přiznal, zatím se mi toho prosadit moc nepodařilo. Ale-
spoň toho, co by bylo vidět. Snažím se o smysluplné nakládání 
s prostředky města, proto bych v druhé polovině mandátu rád 
s ostatními zastupiteli projednal rentabilitu naší městské policie.

Téma: Uplynula polovina  
volebního období zastupitelstva
V září 2022 se konaly volby do obecních zastupitelstev, ustavující zasedání 
toho nepomuckého proběhlo 18. října. Nyní se tedy zastupitelstvo nachází  

v polovině volebního období, školní terminologií by se dalo říct,  
že v „pololetí“, sportovní, že v „poločase“.

Zeptali jsme se zastupitelů: 
(Osloveni byli všichni nepomučtí zastupitelé. Odpovědi jsou uvedeny v abecedním pořadí.)

„Jak hodnotíte své dosavadní působení jako zastupitele v tomto volebním období?  
Co se vám podařilo prosadit? Co je vaší prioritou pro druhou polovinu mandátu?“

12 témak diskuzi 

Vážení občané, 
jak byste ohodnotili činnost zastupitelstva 
města za uplynulé dva roky?

Hlasujte v anketě na www.nepomuk.cz
?

Pavel Motejzík (Sdružení nezávislých pro Nepomuk, bezp.),  
místostarosta
Naše činnost je vázána na týmovou hru především starosty a mís-
tostarosty, ale také zbylých radních, zastupitelů a zaměstnanců 
úřadu. A výsledky každého z nás zastupitelů nejlépe ohodnotí voliči 
během voleb. Osobně se snažím v oblastech, které jsou v mojí gesci, 
pracovat naplno, pomáhat občanům i organizacím, aktivně shánět 
dotace a spolupracovat se všemi napříč tématy. Jsem rád, že se letos 
podaří zrealizovat cyklostezku na Borek. A že aktivně přistupujeme 
k rekonstrukci domů a dalších budov v majetku města, pustili jsme 
se do povrchů náměstí a po Novém roce zahájíme modernizaci 
sběrného dvora. Většinou mě potěší i menší akce: nově jsme letos 
oživili moderními technologiemi přes mobily obrazy Augustina 
Němejce v jeho rodném domě a zrekonstruovali dětské oddělení 
knihovny. Na poli meziobecní spolupráce vzniká nyní modernější 
mikroregion, tzv. Společenství obcí, které pomůže rovněž oby-
vatelům menších obcí v naší spádové oblasti. Ve druhé polovině 
mandátu je mou povinností i nadále plnit náš volební program, 
který je velmi silně zaměřen na citlivou modernizaci a rozvoj města 
s péčí o občany, spolky a další organizace, ale zároveň i na hledání 
smysluplných úsporných opatření.

Nepomucké noviny / listopad 2024
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Z činnosti Obvodního oddělení policie Nepomuk

V období od 15. září do 14. října se nepomučtí policisté zabývali 
řadou případů, rádi vás seznámíme s některými z nich.

Dne 21. září po poledni spatřila nepomucká policejní hlídka na 
uzavřeném úseku silnice č. I/20 poblíž Kláštera protijedoucího 
motocyklistu. Řidič náhle změnil směr a policisté si povšimli, že 
na stroji není umístěna registrační značka. Když se hlídka rozhodla 
šoféra zkontrolovat, vjel na přilehlou pastvinu a obrátil vozidlo 
směrem k Prádlu. Hlídka jela podél něj po silnici a posléze i po sta-
veništi. Sem vjel i motocyklista, jehož se hlídce podařilo zablokovat. 
Během dopravní kontroly se ukázalo, že kromě chybějící regist-
rační značky nebyl řidič držitelem řidičského oprávnění a pro-
vedený test na přítomnost návykových látek detekoval pervitin.

V odpoledních hodinách 12. října si policisté mezi obcemi Vojo-
vice a Žinkovy povšimli cyklisty, který kličkoval. Dechová zkouška 
u něj odhalila 2,14 promile alkoholu v dechu.

Dne 13. října v nočních hodinách byla hlídka OOP Nepomuk při-
volána k vozidlu zn. Suzuki Swift, jež leželo v příkopu mezi Milčí 
a Maňovicemi. Uvnitř automobilu se nacházel muž, jehož poli-
cisté podrobili dechové zkoušce. Displej přístroje ukázal hodnotu  
2,38 promile alkoholu v dechu. Hlídka dotyčného zajistila a eskor-
tovala na protialkoholní záchytnou stanici do Plzně. Případ si 
převzali policisté služby dopravní policie.

Dále byl 21. září v katastru Mladého Smolivce zjištěn případ 
pytláctví. Věcí se v současné době zabývají příslušníci služby kri-
minální policie a vyšetřování.

Dne 25. září bylo v odpoledních hodinách přijato oznámení, 
že nedaleko Nepomuku pobíhají poblíž silnice č. I/20 koně. Do 
následného šetření se zapojila i hlídka MP Nepomuk. Po více než 
jedné hodině se podařilo zkontaktovat osobu, jíž zvířata patří. 
Bohužel se nejednalo o první případ, kdy je tato osoba podezřelá 
ze zanedbání svých povinností. Přitom vždy hrozí, že koně vběh-
nou do vozovky či do kolejiště. Případ byl oznámen příslušnému 
správnímu orgánu.

Za uplynulé období bylo na útvaru OOP Nepomuk evidováno  
90 oznámení a skutků. Dále policisté vyřídili 79 žádostí o výslech 
či provedení procesních úkonů.

I přes opakované upozornění občanů v různých médiích jsme 
v uvedeném období opět řešili několik případů tzv. internetové 
kriminality. Pachatelé vymýšlejí stále nové způsoby, jak podvodně 
přijít k vašim penězům. Často se případy odehrají na inzertních 
serverech při prodeji použitých věcí malé hodnoty. Kupující pro-
jeví zájem o vámi inzerovanou věc, mnohdy ani nezkoumá její stav, 
nesmlouvá o ceně, nevolá, jen píše zprávy, ale určitě vám nabídne 
zařízení přepravy zboží prostřednictvím známé přepravní firmy. 
Pak vám pošle odkaz na falešné internetové stránky přepravní 
společnosti k vyplnění údajů. Tady se odehraje celý podvod, jeli-
kož prodávající bez přemýšlení vyplní údaje ke své platební kartě 
nebo v horším případě uvede svůj účet a heslo do internetového 
bankovnictví. Pachatelé přesně na toto čekají a během velmi krátké 
doby s takto získanými údaji převedou vaše peníze na další účty, 
často mimo území EU. Vzniklé škody se pohybují v řádech desí-
tek tisíc korun.

Další upozornění se týká všech, kdo rádi chodí do přírody. 
Letošní bohatá houbařská sezóna přilákala do lesů velké množství 
lidí. Napříč celou republikou došlo k řadě případů, kdy se houbaři 
v lesích ztratili, což mělo mnohdy fatální následky. Důležité je mít 
s sebou vybavení odpovídající klimatickým podmínkám, někoho 
blízkého předem informovat o směru vašeho pohybu, mít u sebe 
nabitý mobilní telefon a v případě ztráty orientace nebo jiného 
problému raději včas volat tísňovou linku.  

Závěrem bychom chtěli upozornit řidiče na povinnost používat 
zimní pneumatiky od 1. listopadu, a to v případech, kdy je na sil-
nici souvislá vrstva sněhu, led či námraza, nebo kdy lze takovou 
situaci důvodně předpokládat. 

prap. Patrik Keller, OOP Nepomuk

MUZEUM KROJŮ A ZAPOMENUTÝCH ŘEMESEL 

Březí u Žinkov
GPS: Loc:  49° 36´ 696´´ N, 13° 46´385´´  E, mobil: 0042 603219131

 vás zve na 
prohlídku muzea

s kulturním programem

Sobota 30. 11.      2024 od 14.00 hodin

Program:

   

Nabídka občerstvení

  

- Lidový soubor PŠENIČKY

-  Trio KlaFanet

 -  Anna Faráková - fagot
- Tomáš Mourek - klarinet

Jakub Škarda - klarinet

Bc. Hana Holomojová - Adventní kroje Plzeňska

Výstava - Vlasta Šuhajdová - Klobouky na dostihy

Prohlídka expozic Muzea krojů a zapomenutých řemesel Plzeňska
Posezení s hudbou a občerstvením

Nepomucké noviny / listopad 2024
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stylové posezení se zahrádkou
a dětským hřišťátkem

káva Yemenites . sladké i slané dezerty
domácí limonády . piva z malých pivovarů 

moravská vína . rumy z Karibiku
polévky . pizza . saláty . zmrzlina

o letních prázdninách bude otevřeno denně

PO ZIMĚ OPĚT OTEVŘENO OD 6. DUBNA!
o sobotách a nedělích 9-21h

Nepomucké noviny / duben 2020 35

Provozovna: Seč 111, Blovice, tel.: 371 520 349, info@kovoodpad.cz 

inzerce / informace
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Z činnosti Městské policie Nepomuk

Z uplynulého období vám představíme alespoň některé události, 
kterými se strážníci MP Nepomuk zabývali. 

V sobotu 14. září strážníci prováděli dohled nad veřejným pořád-
kem a dodržováním silničních pravidel při akcích, které se v Nepo-
muku konaly. Jednalo se o European Peace Ride – jízda cyklistů, 
14. ročník amatérského závodu v běhu Nepomukem a vinobraní.

V pondělí 16. září hlídka přijala telefonické oznámení na velký 
nepořádek okolo kontejnerů na náměstí Augustina Němejce. 
Hlídka MP kontaktovala majitele domu, kterému bylo vysvětleno, 
že má povinnost kontejnery uklízet a že jestli kapacitně nestačí, 
ať pořídí další nádoby. 

V pátek 20. září jsme spolupracovali s rybářskou stráží při kon-
trole rybářů v oblasti rybníků v Žinkovech. Zároveň strážníci na 
místě řešili porušení dopravního značení – zákaz vjezdu.

V úterý 24. září se na služebnu městské policie dostavila žena 
s tím, že jí SMS zprávou přišla výzva k uhrazení pokuty. Vzhledem 
k tomu, že se jedná o podvod, vyzýváme občany, aby na pode-
zřelé SMS nereagovali. Oficiální instituce nikdy nevyžadují platby 
prostřednictvím SMS s odkazy na webové stránky. Proto zdůraz-
ňujeme, abyste nikdy nezadávali přihlašovací údaje ke svému ban-
kovnictví na stránkách, které vám byly zaslány prostřednictvím 
odkazů v SMS zprávách či e-mailech. Máte-li pochybnosti o prav-
divosti přijatých informací, u dotčených institucí si je sami ověřte. 

Ve středu 25. září ve spolupráci s hlídkou Policie ČR bylo zjištěno, 
že u kruhového objezdu naproti Unibricku muži neoprávněně staví 
billboard. Osoby, které zde billboard chtěly nainstalovat, uvedly, 
že jednaly jen na příkaz svého zaměstnavatele. Hlídka MP muže 
poučila o porušování předpisů, ti billboard opět zapřáhli a odvezli.

Téhož dne bylo hlídce MP oznámeno, že u výjezdu z benzinky 
směrem na Kasejovice má na silnici ležet peněženka. Po příjezdu 
hlídky MP byl na místě již majitel, který uvedl, že zapomněl peně-
ženku na střeše vozidla a rozjel se. Strážníci muži pomohli najít 
zbytek obsahu peněženky, který se rozlítal po okolí.

Ve čtvrtek 26. září v obci Klášter místnímu majiteli utekla pra-
sata. Hlídka MP opětovně pomáhala zvířata zahnat do ohrady. 
O čtyři dny později, tedy 30. září, proběhla u výše zmíněného 
chovatele ve spolupráci s Městským úřadem Nepomuk a Krajskou 
veterinární správou kontrola podmínek chovu. Městskou policií 
byla zajištěna bezpečnost pracovníků při výkonu jejich činnosti. 

Ve středu 2. října proběhlo rozsáhlé pátrání po pohřešované 
osobě, kterého se zúčastnili i strážníci MP.

Ve čtvrtek 3. října byla hlídka MP upozorněna na zaparkovaný 
kamion v obci Vrčeň, ze kterého vykládají náklad a přitom nebez-
pečně zasahují do provozu na silnici. Hlídka na místě zjistila, že 

nelze vozidlo jiným způsobem vyložit, proto byla nápomocna při 
usměrňování provozu.

V pátek 4. října prováděla hlídka MP kontrolní činnost v Nepo-
muku, při které si všimla mládeže v autobusové zastávce, jeden 
z chlapců byl zavěšen na vnitřní konstrukci zastávky. Hlídka 
zkontrolovala, zda nedošlo k jejímu poškození, a mladíka poučila 
o nevhodnosti jeho chování.

V pondělí 7. října prováděla hlídka MP kontrolu vlakového 
nádraží ve Dvorci, kde na lavičce spal muž, který byl pod vlivem 
alkoholu. Muž byl probuzen a z místa odešel. 

V pátek 11. října došlo k úniku nebezpečných látek do potoka 
Mihovka v Nepomuku. V průběhu zásahu hasičů hlídka MP usměr-
ňovala provoz.

Téhož dne byla hlídka MP upozorněna na houbaře, kteří nere-
spektují zákaz vjezdu přes hráz Nového rybníka a parkují v lese. 
Strážníci řidiče vyřešili blokovou pokutou.

Lucie Taušlová, velitel Městské policie Nepomukfoto archiv MP Nepomuk 
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VÍKEND FOKLÓRNÍCH TANCŮ 
Škola lidového tance pro veřejnost 

 

 
16.11. – 17.11. 2024 

Nepomuk, Zrcadlový sál Fénix 

 

 

 

 

 

 
Pod vedením zkušeného tanečního mistra Filipa Hančura 

Vstup zdarma 
 16.11.  14:00 – 17:00 
 17.11.  9:00 – 11:30                  Přihlášky na e-mail: teri.kasparo@gmail.com 
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V období od 16. září do 15. října byla jednotka nepomuckých dobro-
volných hasičů povolána Krajským operačním střediskem Hasič-
ského záchranného sboru Plzeňského kraje ke čtyřem událostem. 

V sobotu 21. září vyjela naše jednotka společně s dalšími složkami 
IZS k dopravní nehodě motocyklu s osobním autem na křižovatce 
silnice I/20 s Husovou ulicí u rozvodny v Nepomuku. Hasiči na místě 
poskytli předlékařskou pomoc zraněnému motorkáři, provedli pro-
tipožární opatření, zajištění místa nehody a jímání unikajících pro-
vozních kapalin. Zraněnou osobu si následně převzali zdravotníci, 
kteří ji transportovali do nemocnice. Naše jednotka se poté vrátila 
na základnu, na místě zůstala profesionální jednotka hasičů, která 
po zadokumentování nehody dopravní policií pomohla s naložením 
havarovaných vozidel na odtahovou službu a provedla závěrečný 
úklid vozovky.

K pátrání po pohřešované osobě jsme vyjeli 2. října v ranních 
hodinách na žádost Policie ČR s jednotkami HZS Nepomuk, Drony 
SIT Plzeň a SDH Žinkovy do oblasti mezi obcemi Žinkovy, Osobovy 
a Partoltice. Na místě se jednotky řídily pokyny velitele zásahu 
(PČR), hasiči byli rozděleni do několika sektorů a společně s poli-
cisty prohledávali přidělenou oblast. S negativním výsledkem byla 
činnost v odpoledních hodinách ukončena. Během pátrací akce byl 
naší jednotce operačním střediskem znovu vyhlášen poplach, ten-
tokrát k nouzovému otevření uzavřeného pokoje v DPS v Nepomuku. 
K události nakonec vyjela profesionální jednotka. Jednotka HZS 
Nepomuk na místo pátrání vyrazila i následující den, kdy na žádost 
policie provedla průzkum malého rybníčku, opět bez nalezení osoby.

K úniku nebezpečné látky do potoka Mihovka jsme vyjeli spolu 
s jednotkou HZS Nepomuk a chemickou laboratoří HZS Plzeňského 
kraje v pátek 11. října po půl páté odpoledne. V oblasti Zelenodolské 
ulice a dále po proudu na Klášter byly na hladině mastné skvrny 
od neznámé látky. Na několika místech hasiči proto umístili norné 
stěny k přehrazení toku a pomocí sorbentu jímali uniklou látku. Na 
místo se kromě Policie ČR a MP Nepomuk dostavili také pracovníci 
životního prostředí, Povodí Vltavy a Kanalizací a vodovodů, kteří ve 
spolupráci s hasiči zkontrolovali přítoky a vyhledávali možný zdroj 
úniku. Pracovníci povodí Vltavy a chemické laboratoře HZS pro-
vedli odběr vzorků k následné analýze. Pravděpodobně se jednalo 
o naftu. Norné stěny byly na místě ponechány do následujícího dne, 
kdy byl potok překontrolován a sorbent i stěny z hladiny odstra-
něny. Událost dále řeší Policie ČR s pracovníky životního prostředí 
a Povodím Vltavy.

Mimo ostré výjezdy jednotka vyjela k několika hospodářským 
jízdám a také na asistenci na rallye, která se jela v sobotu 5. října 
v okolí Sedliště. Na místě jsme zasahovali u několika nehod závodních 
vozů, naštěstí nedošlo k žádnému vážnému zranění a my pouze lik-
vidovali úniky provozních kapalin, zajistili vyproštění aut z příkopů, 
očištění a uvolnění komunikací pro další průběh závodů.

Činnost Jednotky sboru dobrovolných hasičů Nepomuk 

Jednotka HZS Plzeňského kraje ze stanice Nepomuk vyjela v uvede-
ném období ke 26 zásahům. Mimo výše zmíněné události se jednalo 
například o dopravní nehodu nákladního vozidla s vyproštěním řidiče 
na silnici u Defurových Lažan, požár v průmyslovém areálu v Cha-
novicích nebo větší únik nafty z nákladního automobilu u Kotouně. 
Příslušníci z nepomucké stanice zasahovali také v rámci odřadů HZS 
Plzeňského kraje při likvidaci následků povodní v obcích na Jesenicku.

  
Jiří Šůs, SDH Nepomuk 

foto archiv SDH Nepomuk
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Velikým úspěchem se 
mohou pochlubit bývalí 
žáci výtvarného oboru 
ZUŠ Nepomuk Elen 
Vavřičková a Michal Vik-
tora. Jejich práce, které 
vnikly v  hodinách gra-
fiky, obstály ve druhém 
ročníku výtvarné sou-
těže GRAFIKA!, pořádané 
výtvarným oddělením 
DDM Praha 4 – Hobby 
centrum 4. 

Jde o soutěž zaměře-
nou na klasické grafické 
techniky, které vytvářejí 
děti a mladí umělci ve 

věku 5–20 let. Odborná porota vybrala z téměř 800 zaslaných 
prací do druhého kola 125 nejlepších grafických listů, jež byly 
rozděleny podle věku autorů do čtyř kategorií.

Oběma mladým výtvarníkům z Nepomuku se povedlo se svými 
grafickými listy postoupit do druhého kola a Michal Viktora ve své 
kategorii obsadil první místo.

Hlavní cenou pro vítěze byl grafický workshop s umělcem tvoří-
cím na poli ilustrace a grafických technik, kterého se Elen s Micha-
lem účastnili.

Lucie Hendrychová

foto Hana Viktorová

Úspěch výtvarného 
oboru ZUŠ Nepomuk

Malotřídní základní škola pro 1. až 5. ročník v Milči v září otevřela 
druhou třídu, fyzicky dvě učebny. Ročníky jsou spojeny násle-
dovně: 1. a 2. ročník, 3. až 5. ročník. Druhým školním rokem fun-
guje také školní družina s odpoledním provozem. 

Kateřina Kohoutová, ředitelka

Škola v Milči otevřela 
druhou třídu

foto archiv ZŠ Mileč
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Zprávy ze Základní školy Nepomuk

Máme za sebou první dva měsíce letošního školního roku. Všichni 
si opět navykli na pravidelný režim školní docházky, prvňáčci dělají 
velké pokroky a deváťáci už se pilně připravují na jarní přijímací 
zkoušky. Připravili jsme pro ně jako každý rok přípravné kurzy 
z českého jazyka a matematiky.

Třeťáci jezdí každý týden na plavecký kurz do Horažďovic. Každý 
se náramně snaží, aby se z něho stal výborný plavec. Sedmáci 
doplněni o několik dalších spolužáků z druhého stupně absol-
vovali exkurzi s názvem Praha hravě. Tady se dozvěděli mnoho 
zajímavých informací o našem hlavním městě, procvičili si ang-
ličtinu a nakonec absolvovali orientační běh Prahou. Všichni si to 
moc užili a těší se na další akce.

Opět provozujeme ve spolupráci se Střední školou Oselce poly-
technický kroužek. Zájemci o práci se dřevem a kovem jezdí do 
Oselec, aby se zdokonalili ve své řemeslné zručnosti.

Deváťáci navštívili tradiční prezentaci středních škol, která pro-
běhla v plzeňském Depu. Sedmáci a osmáci absolvovali preventivní 
program, který jsme uspořádali společně s Linkou bezpečí. Také 
jsme ve škole zažili expedici do pravěku v rámci výuky dějepisu. 
Rodiče našich prvňáčků už měli individuální třídní schůzky, kde 
se dozvěděli, jak si jejich děti u nás vedou.

Opět velmi úspěšná byla Noc talentů, která proběhla ve čtvrtek 
24. října v nepomucké Sokolovně. Každý rok jsme potěšeni tím, 
jaké máme na naší škole talentované žáky.

Na závěr bychom chtěli všechny pozvat na náš tradiční Jarmárek, 
který se letos uskuteční ve čtvrtek 28. listopadu od 14:00 hodin 
v prostorách školy.

Jaroslav Tolar, ředitel

Praha hravě

výlet do Anglie

Anglie 2024
V sobotu 14. září jsme ve večerních hodinách vyjeli na poznávací 
zájezd do Anglie, na který jsme se všichni moc těšili. Cesta auto-
busem byla velice dlouhá. Někteří cestu využili ke spánku, někdo 
oči nezamhouřil vůbec, ale paní učitelky nám řekly, že jsme byli 
během cesty moc hodní, na což jsme byli patřičně hrdí.

V neděli jsme brzy ráno dorazili do belgického města Bruggy, 
kde jsme se prošli a projeli se na lodičkách. Po příjezdu do Fran-
cie jsme měli před ubytováním se v hotelu ještě dostatek času, šli 
jsme tedy na procházku po pláži. Procházka trvala asi dvě hodiny, 
poté jsme se ubytovali v hotelu, kde jsme přespali. Druhý den hned 
brzy ráno jsme se trajektem přeplavili do Anglie.

Z trajektu jsme se rovnou jeli podívat na útesy Beachy Head, ze 
kterých jsme pak zamířili do přímořského města Brighton. Tady 
jsme navštívili akvárium Sea Life a vyjeli jsme na rozhlednu i360.

Před cestou do Londýna jsme se rozdělili do skupinek tak, jak 
jsme měli být ubytováni v  rodinách. Dojeli jsme na tzv. meeting 
point, odkud si nás rodiny odvezly do svých domácností. 

Třetí den jsme podnikli prohlídku Warwick Castle. Hrad byl 
opravdu nádherný. Poté nás čekala prohlídka jedné z oxfordských 
kolejí a procházka Oxfordem. 

Po večeru stráveném s rodinami jsme se další den ráno jeli 
podívat do města Salisbury. Po procházce městem jsme objevili 
kouzlo legendárního Stonehenge. Bylo úžasné spatřit toto místo 
na vlastní oči. V tento den nás už čekalo jen město Portsmouth, 
kde jsme se podívali do válečné lodi HMS Victory. 

Ráno, po rozloučení s rodinami, jsme po náročném týdnu jeli pro-
zkoumat poslední místo – Londýn, kde jsme viděli Tower Bridge, 
Big Ben, London Eye nebo třeba Buckingham Palace. Po zdlouhavé, 
ale zajímavé procházce Londýnem nás čekala už jen cesta domů. Do 
Francie jsme se tentokrát dostali Eurotunelem, což byl pro nás také 
nezapomenutelný zážitek. V noci jsme se vyspali, ráno si zazpívali 
a v odpoledních hodinách jsme dorazili do Nepomuku. 

Všichni jsme si výlet moc užili a  vytvořili jsme si krásné  
vzpomínky.

Děkujeme paním učitelkám a panu učiteli, že s námi měli trpě-
livost, a také děkujeme paní průvodkyni, že nám vše ukázala.

Martina Němečková, 9. C
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Městská knihovna Nepomuk Vás zve na 

AUTORSKÉ ČTENÍ 
 

20.11. 2024  od 17:00 hodin 
v Městské knihovně Nepomuk, Nádražní 476 

VSTUPNÉ DOBROVOLNÉ 
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rozhovor měsíce 

Rozhovor s Miroslavem Antonem

Letos si připomínáme 35. výročí sametové revoluce, událostí z listopadu a prosince 1989, 
které vedly k pádu komunistického režimu a přeměně politického zřízení v Československu 
na demokratické. Jedním z aktérů těchto událostí je i Miroslav Anton, muž mnoha profesí,  
vrčeňský patriot a také předseda Redakční rady Nepomuckých novin. Požádala jsem ho 
při této příležitosti o rozhovor.

Text: Hana Staňková 
Foto: archiv Miroslava Antona

Listopad 89 je můj 
největší životní zážitek 
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Máte hodně povolání, za co se vy sám považujete?
To jste mě zaskočila hned na začátku, protože většinou jsem uváděl 
publicista nebo redaktor, ale když si to promítnu zpátky, jsem 
takový celoživotní zkoušeč. Od studia na pedagogické fakultě, 
přes divadlo, rozhlas, psaní na volné noze, pak jsem přesedlal na 
videotvorbu, jsem scenárista, režisér i střihač a taky se trochu 
zabývám PR, tedy vztahy s veřejností. To pořád ještě dělám pro 
Správu a údržbu silnic Plzeňského kraje, spravuju jim facebook 
a mám tam funkci mediálního koordinátora.

Čím ještě se v současnosti zabýváte?
Jsem už druhý rok zasloužilý senior, slovo důchodce nemám rád. 
Ale pomáhám Vrčeni, kde jsem občanem, s obsahovou stránkou 
webu. A ještě převádím zájemcům staré nahrávky na analogo-
vých nosičích do digitální podoby, protože doba pádí dopředu. 
Řekněme, že psané a mluvené slovo a video mě provází celý život.

Narodil jste se ve Vrčeni a dětství jste trávil v Plzni na Slova-
nech. Jaké máte vzpomínky?

Už tenkrát jsem pendloval, jezdil jsem do Vrčeně na prázdniny i na 
víkendy. Na obě místa mám úžasné vzpomínky. To, že jsem se před 
15 lety vrátil do Vrčeně a začal rekonstruovat chalupu, kterou mám 
po prarodičích a která byla v zoufalém stavu, není náhoda. Říkám 
s nadsázkou, že jsem Vrčeňskoplzeňák nebo Plzeňskovrčeňák. 
Velkou zásluhu na tom mají prarodiče, hlavně z matčiny strany, 
čili Křišťanovi. Mé dětství, což jsou 60. léta minulého století, bylo 
období naplněné aktivitami venkovského i městského kluka. 
Dětské party, přátelství, z nichž některá přetrvala až do dneška.

Jak vzpomínáte na rok 1968 z dětského pohledu?
V srpnu 68 mi bylo devět let, ráno 21. srpna mě probudila máma, 
brečela a říkala: „Rusáci nás přepadli.“ A pak jsme jeli z Plzně do Miroslav Anton na lavičce Václava Havla v Plzni.
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brutální zásah policie, následná stávka studentů a divadelníků 
a už to šlo den za dnem. A ještě je důležité připomenout pro 
dnešní lidi nepředstavitelné informační embargo, které tehdy 
bylo. A to jsme měli na západě republiky výhodu, protože jsme 
mohli poslouchat Svobodnou Evropu a Hlas Ameriky, které už 
v té době nebyly rušeny, takže jsme se zprávy o tom, co se stalo 
v pátek v Praze, dozvěděli prostřednictvím těchto dvou médií 
hned v sobotu. A spousta plzeňských herců buďto hostovala nebo 
hrála v Praze v divadlech, pendlovali a přiváželi zprávy. První 
setkání se uskutečnilo v pondělí 20. listopadu, kde se sešli stu-
denti, kteří začali stávkovat, konkrétně lékařská fakulta, sešli se 
tam lidi od divadla, plzeňský underground a tak. Bylo to spon-
tánní, věděli jsme, že se v Praze divadla otevřela pro veřejnost 
a promítali v nich záběry, na kterých někdo zdokumentoval ten 
zákrok. Okruh kolem Václava Havla byl velice aktivní od prvního 
dne. V Plzni jsme byli rozpačití, ale mysleli jsme si, že divadel-
níci otevřou divadla a začnou dialogy s občany jako v Praze. Ale 
to komunističtí ředitelé zakázali, tak jsme museli jít do ulic. 
Trvalo to dva nebo tři dny, než se náměstí začalo postupně plnit. 
Nebyla technika, první dva dny jsme tam běhali s megafonem, 
pak se utrhli zvukaři a náměstí ozvučili a začaly mítinky, které 
pokračovaly víceméně celý následující měsíc, ale stěžejní byl 
první týden a generální stávka v pondělí 27. listopadu, která to 
rozhodla. Bylo strašně důležité, že se přidaly fabriky, tenkrát 
bylo ve Škodovce zaměstnáno 20 tisíc lidí, při generální stávce 
jich přišlo na náměstí asi 10 tisíc. To je můj největší životní záži-
tek, ta spontaneita, ta neorganizovanost, improvizace a zlomový 
historický okamžik. Ať si o tom dneska říká, kdo chce, co chce, 
je to jeden z největších okamžiků v dějinách Československa. 
Protože po čtyřiceti letech totality nastal zlom a úplně jiná  
epocha.

A jak to podat lidem, kteří to nezažili, nebo zažili a mají 
krátkou paměť. Pro ty mladší už je to položka v dějepise. 

My jsme prošvihli těch minulých třicet let. Jedno z největších 
zel, které komunistický režim napáchal, je, že dokázal masy 
přesvědčit o tom, že je tady stát od toho, aby se o ně postaral, 
stačí, když budou poslouchat. Pořád je tu komunistická vize, 
která byla vždycky jenom teorií, že se všichni budeme mít dobře 
a že to zařídí stát, potažmo strana a vláda. To v lidech zůstalo, 
i když nemuseli být zrovna kovanými komunisty. Ale ono to tak 
prostě nefunguje, a dokud si lidi nezvyknou, že musí k tomu 
nějak přispět, tak situace nebude jiná, nestačí jenom brblat 
a nadávat. S tím se mělo pracovat ve školách a v médiích. My 
dneska doplácíme na to, že lidi, jak jste říkala, mají krátkou 
paměť. Jsem přesvědčený, že když se cinkalo klíči na náměstích, 
spousta lidí viděla hlavně požitky kapitalismu, plné obchody, že 
si každý bude moct pořídit auto, že bude moct cestovat a tak 
dále, ale ti lidé zapomněli na svůj osobní vklad. V této souvis-
losti mě napadá známý výrok prezidenta J. F. Kennedyho, který 
v roce 1961 při svém inauguračním projevu řekl: „Neptej se, co 
má tvá země udělat pro tebe, ptej se, co ty můžeš udělat pro svou 
zem.“ A to obzvlášť v těch posledních deseti letech minimálně 
30, 35 procent lidí vůbec nebere v úvahu.

Sledujete politické dění a jste stále aktivní v politice?
Samozřejmě sleduju. Jsem zastupitel ve Vrčeni, ale tomu bych 
politika neříkal, to je záležitost zájmu o věci veřejné v obci, což 
mě baví. Možná je třeba připomenout, že jsem byl v polistopa-
dovém období čtyři roky radním města Plzně, potom v něko-
lika komisích. Taky jsem se angažoval v dobách, kdy se tady dva 
největší političtí zločinci Václav Klaus a Miloš Zeman pokusili 
rozdělit si moc a dvě největší strany s těmito dvěma v čele 
tu poměrně křehkou demokracii nasměrovat někam jinam. 
Vzniklo hnutí Děkujeme, odejděte!, existovala Česká televize, 
věc veřejná. Pořád mě to zajímá, ale myslím si, že momentálně 

Vrčeně, protože táta měl strach, co se bude dít, a chtěl mě a moji 
sestru schovat, a taky schovat auto, protože se obával, že by ho 
mohli zabavit. A když jsme jeli od Prádla na Nepomuk, dole na 
louce stály dva ruské tanky a mířily hlavněmi na Zelenou Horu, 
to si pamatuju do dneška. A ještě jedna vzpomínka, děda Křišťan, 
který byl sokol a taky myslivec a hasič, velmi aktivní, jak to na ves-
nicích bylo, tehdy vytáhl fotografii Masaryka, a já jsem se poprvé 
dozvěděl, kdo byl Tomáš Garrigue Masaryk. Měl ji nějakou dobu 
na knihovně, abychom ho měli všichni hezky na očích. 

A přišlo dospívání a normalizace…
Nikdy jsem nebyl dobrý na matematiku, když to řeknu kulantně. 
Šla mi čeština a dějepis. Hlásil jsem se na gymnázium, ale tam jsem 
se kvůli matice nedostal. Tenkrát se otvíraly studijní obory s matu-
ritou ve Škodovce. Vyučil jsem se frézařem a dva roky do matu-
rity jsem pracoval ve Škodovce, chodili jsme do školy a na praxi.

Takže jste se frézařem nejenom vyučil, ale také jste to dělal?
No, ale oproti mým kamarádům jsem příliš zručný nebyl a hlavně 
jsem tušil, že je to jenom na přechodnou dobu, do maturity. Pak 
jsem se dostal na pedagogickou fakultu, na obor učitel na základní 
škole. Bylo to čtyřleté období, na které také strašně rád vzpomí-
nám. Mimochodem, před měsícem jsme se jako každoročně sešli, 
parta, která držela na pedagogické fakultě spolu. 

A pak vás osud zavál k divadlu a do Karlových Varů. Jaký 
vztah máte k divadlu?

To byla další velmi zajímavá životní epizoda. V sedmnácti letech 
mě chytlo divadlo. Začal jsem se věnovat amatérskému divadlu, 
kvůli tomu jsem nechal i fotbalu. Do osmnácti jsem hrál fotbal 
v dorostu za dnešní SK Petřín, tehdy se jmenoval Dynamo ZČE, 
Západočeské elektrárny Plzeň. Zrálo to během studia na pedago-
gické fakultě. Tehdy už jsem věděl, že učit nechci. Zapřísáhl jsem 
se, že za komunistů učit nebudu, že nebudu kazit děti, i když na 
základní škole by to asi nebylo tak markantní, ale přece jenom se 
tam komunistická doktrína promítala. Tak jsem se vrátil k manu-
ální práci, pracoval jsem ve skladu nábytku. Další skvělé období, 
protože jsem měl čistou hlavu, když padla, mohl jsem dělat, co 
jsem chtěl, a to bylo divadlo. A pak jsem náhodně narazil na 
inzerát, že divadlo v Karlových Varech vypisuje konkurz, šel jsem 
na něj a oni mě vzali. Tam jsem strávil tři roky v profesionálním 
angažmá, nejprve jako elév, potom jako herec a potom jako herec 
a inspicient, což bylo výhodné, protože jsem měl skoro větší plat 
než někteří herci. Na rok jsem bohužel musel na vojnu, které se 
mi nepodařilo vyhnout, i když jsem bojoval statečně o modrou 
knížku. Tenkrát se říkalo, že v knihovně intelektuála by neměla 
scházet modrá knížka. A pak, na jaře roku 1989, mi v Karlových 
Varech neprodloužili smlouvu. Posléze jsem se dozvěděl, že kvůli 
mým příspěvkům do nezávislých časopisů, samizdatů, o kterých 
jsem si myslel, že o nich nikdo neví. Naštěstí si mě pamatovali 
lidi v Plzni z té amatérské činnosti a nevěděli, že mám nějaký 
škraloup, takže jsem nastoupil na Krajské kulturní středisko jako 
metodik pro amatérské divadlo. Pak už to šlo rychle, podepisovala 
se petice za osvobození Václava Havla, podepisovalo se Několik 
vět, jako pracovník kulturního střediska jsem se aktivně zúčastnil 
listopadu 89 v Plzni.

Tento rozhovor je i připomenutím 35. výročí listopadu 1989. 
Vyprávějte o klíčových okamžicích tohoto období. 

Víceméně každý, kdo vnímal situaci od jara 1989, musel tušit, 
že by se něco mohlo stát i v tehdejším Československu, protože 
v Polsku zvítězila Solidarita a komunistická strana byla odstavena 
od moci, východní Němci mohli svobodně vycestovat přes zápa-
doněmeckou ambasádu. V komunistických státech se to hýbalo 
a my jsme zůstávali jako skanzen. A nakonec rozbuškou byly známé 
události 17. listopadu, pochod studentů na Národní třídě v Praze, 



stačí ta drobná práce, jak říkal Masaryk. Mimochodem, poda-
řila se spousta věcí a jednou z nich je rozvoj obecních, místních 
a městských samospráv s různými druhy pravomocí. A i přes 
spoustu chyb, kterých se dopouští Evropská unie, jsem rád, že 
jsme jejím členem. Samozřejmě také naše členství v NATO je 
záruka bezpečnosti.

Další fenomén, na který bych se chtěla zeptat, je rozhlas. 
Vzpomeňte na vaše působení v plzeňském rozhlasu. 

V listopadu 1989 jsem se seznámil s Františkem Fabianem, což byl 
v roce 1968 redaktor literární redakce Československého rozhlasu, 
kterého po začátku normalizace vyhodili, jako mnoho dalších lidí 
v kultuře. Ale lidé si ho pamatovali a v té překotné době po listo-
padu 89, kdy šlo leccos udělat víceméně ze dne na den, mu řekli, 
aby se vrátil a že by ho chtěli za ředitele. Nabídl mi, jestli bych 
chtěl jít do rozhlasu. Já jsem chtěl, hned. Nejdřív jsem nastoupil 
jako řadový redaktor, založili jsme literární redakci a začali jsme 
spolupracovat se stanicí Vltava, která je zaměřená na slovo. A asi 
po dvou letech se vypisoval konkurz na šéfredaktora, to už jsme 
se jmenovali Český rozhlas, protože v roce 1993 se rozdělilo Čes-
koslovensko. Konkurz jsem vyhrál a čtyři roky jsem dělal šéfre-
daktora, oficiálně se to jmenovalo programový náměstek. 

Čím jste se zabýval?
Největší úkol byl vybudovat regionální vysílání. Myslím, že se to 
povedlo a jsem na to docela pyšný. Za čtyři roky jsme postavili 
základ, který s nějakými obměnami vydržel minimálně dalších 
pět let, než nastaly změny v souvislosti s digitalizací a s rozvo-
jem soukromých rádií. V budově rozhlasu na náměstí Míru bylo 
tehdy asi čtyřicet zaměstnanců a vysílání bylo jenom dvouhodi-
nové, připojovalo se v různých časech na celostátní okruhy. Nej-
prve jsme vysílání rozšířili na šest hodin a postupně na dvanáct 
hodin denního vysílání s tím, že v noci se přepojovalo na celo-
státní okruh Prahu. Vybudovali jsme programové schéma počínaje 
pravidelnými zprávami, přes publicistické bloky, literární tvorbu, 
ale i hudbu, protože plzeňský rozhlas byl vyhlášený folklórem 
a dechovkou a já jsem se snažil zavést i jiné žánry. Postupně se 
z toho stalo plnohodnotné vysílání a musím říct, že mě to docela 
sežralo. Najednou po čtyřech letech jsem měl pocit, že už víc 
rozhlasu dát nemůžu a on že nemůže dát víc mně. Proto jsem 
přesedlal na videotvorbu a začal se postupně dostávat k obrazu.

Jaké to je, když člověk pracuje pro instituce a pak odejde na 
„volnou nohu“, je to velká změna?

No to teda je. Zpětně si říkám, že to bylo velké riziko, promítlo 
se to i do mého osobního života. Bylo to částečně uvážené, ale 
přece jenom jsem si nedokázal představit, že to najednou bude 
taková pecka, nahoru dolů, podle toho, jak jsem sehnal práci. Byl 
jsem na volné noze 13 let, měl jsem nějaké pravidelné projekty, 
dělali jsme videa pro město Plzeň. Podotýkám, že bez politického 
dohledu, skutečně svobodnou tvorbu. Při dlouhodobějších pro-
jektech jsem měl pravidelný honorář, ale pak přišlo období, kdy 
skončily, a člověk se musel ohánět. Pak jsme z pýchy s kolegou 
založili Plzeňskou televizi, což byl internetový projekt, který byl 
do jisté míry možná vizionářský, jenže my jsme byli čtyři, kame-
ramani, střihači, redaktoři, ale neměli jsme marketéra, který by 
prodával naši práci, a navíc to bylo v letech 2008-9, kdy začala 
krize. Po třech letech jsme toho museli nechat. Znovu jsem se 
stal zaměstnancem, tiskovým mluvčím Diecézní charity Plzeň. 
Sedm let jsem dělal pro charitu, znovu práci se slovem, správu 
webu, založení facebooku. Tam jsem nakoukl do úplně jiného světa 
a dneska nedám na neziskové organizace dopustit. Jestli něco 
drží nad vodou sociální systém, tak lidi, z 90 procent ženy, kteří 
mají na starosti sociální služby, ať už jsou to městské organizace, 
neziskovky, církevní organizace. Tam jsem viděl, co opravdu zna-
mená, když je někdo na dně. Vím, co to je, když někdo potřebuje 
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podat pomocnou ruku. Spousta z těch, kteří dneska řvou, že se 
o ně stát nestará, vůbec neví, co to znamená.

V devadesátkách panoval pocit, že je všechno možné, že kam 
se člověk napře, tam má šanci uspět. To už nějak vymizelo.

Ti, kteří měli odvahu, uchopili příležitost za pačesy. Ale na druhé 
straně už v devadesátých letech u spousty lidí, kteří tu odvahu 
buďto neměli, nebo se nedokázali přetransformovat, vznikly 
zárodky nespokojenosti. A také už v té době se začalo projevovat, 
že ekonomická transformace předběhla právní stát. To je známá 
poučka ze sociologie, když ekonomové předběhnou právníky, 
časem se to projeví a ta setrvačnost je někdy obrovská, třeba třicet 
let. Jestliže v té době byly zakódovány takové věci jako klienteli-
smus, korupce, jestliže už tenkrát vznikaly zárodky oligarchie, 
bohužel to bylo tím, že většinově se prosadilo, že na chviličku 
zhasneme a pak se uvidí. Jenomže s důsledky toho, že se tenkrát 
zhaslo, se setkáváme dodneška. Ale abychom neházeli všechno na 
politiky, jsme zpátky u těch lidí, kteří už tenkrát nebyli ochotní 
přistoupit na to, že svoboda znamená odpovědnost. Je to otřepaná 
fráze, ale tak to je. 

Děkuji za rozhovor.

Mgr. Miroslav Anton se narodil 12. ledna 1959 
v Plzni. Maturoval na středním odborném učilišti ve Škodě 
Plzeň, kde se vyučil frézařem. Roku 1983 absolvoval čtyřletý 
obor Učitelství základní školy s rozšířenou výukou tělocviku 
na pedagogické fakultě v Plzni. Poté pracoval v plzeňském 
skladu státního podniku Nábytek Cheb. Na základě konkurzu 
byl přijat do divadla v Karlových Varech, kde působil s roční 
přestávkou danou vojenskou službou do června 1989. Pak 
pracoval jako krajský metodik pro amatérské divadlo v Kraj-
ském kulturním středisku v Plzni. V roce 1989 podepsal petici 
kulturních pracovníků za propuštění Václava Havla z vězení 
a prohlášení Několik vět. Účastnil se schůzek sjednocujících 
studenty a divadelníky protestující proti režimu, modero-
val spolu s herci Martinou Samkovou a Přemkem Kubištou 
protestní demonstrace, aktivně se účastnil generální stávky  
27. listopadu 1989. Byl jedním z 15 zakladatelů Občanského 
fóra v Plzni, které vzniklo 22. listopadu 1989 v Pivovarském 
muzeu. Poté pracoval jako redaktor a později šéfredaktor 
Československého rozhlasu Plzeň, jako kulturní redaktor na 
volné noze a také jako režisér a střihač. V letech 1990–1994 
byl členem Rady města Plzně, působil rovněž ve sdružení 
Děkujeme, odejděte! V letech 2012-17 pracoval v oblasti pro-
pagace při Diecézní charitě Plzeň. V současné době je zastu-
pitelem obce Vrčeň.

V roce 1999 vyšla jeho kniha Listopad 1989 v Plzni. Pu-
blikace doplněná množstvím fotografií mapuje události 
v  Plzni den po dni od pátku 17. listopadu až do středy  
29. listopadu 1989.
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Boháč, jenž byl jmenován nej-
prve správcem a  následně 
zatímním ředitelem nové žin-
kovské školy. 

Nadále se musely řešit 
různé úpravy školní budovy. 
Po skončení druhé světové 
války se jako největší závada 
jevily nevyhovující toalety, 
a proto byl v září 1946 schvá-
len mimořádný rozpočet na 
jejich adaptaci. Také se vysky-
tovaly snahy o výstavbu nového 
objektu alespoň pro měšťan-
skou školu. K  realizaci však 
ještě dlouhou řadu let nedošlo.   

Roku 1948 byl přijat zákon  
č. 95/1948 Sb. (tzv. zákon o jed-
notné škole), který prodlužoval 
povinnou docházku na devět let. 
Základní vzdělání poskytovaly 
školy národní (první stupeň) 
a střední (druhý stupeň). Dále 
zde byly školy třetího stupně 
(základní odborné a  vyšší 
odborné školy, gymnázia). Po 
vydání zákona se řešilo zlepšení 
dostupnosti vzdělávacích insti-

tucí třetího stupně, jelikož bylo zjištěno, že jsou v jednotlivých oblas-
tech soustředěny pouze na několika místech, což vede k dojíždění 
žáků z velkých vzdáleností. Hledaly se proto nové lokality a Nepo-
muku byla nabídnuta možnost zřízení gymnázia od školního roku 
1949/1950, kterou zástupci města přijali.   

Další změny nastaly v roce 1953, kdy vešel v platnost škol-
ský zákon č. 31/1953 Sb., jenž kromě jiného zkracoval povinnou 
docházku na osm let. Osmiletá škola poskytovala základní vzdělání 
a připravovala na povolání, odbornou školu nebo vyšší všeobecné 
vzdělávání. Nově vznikla jedenáctiletá střední škola, zahrnující 
osm ročníků základního vzdělání a tři ročníky vyššího všeobec-
ného vzdělání. 

V Nepomuku byla od 1. září 1953 zřízena jedenáctiletá střední 
škola, určená také pro žáky z Blovicka, Horažďovicka a Blatenska. 
Reorganizace se neobešla bez problémů. Školáci pocházeli z více 
lokalit a přijížděli v různou dobu, tudíž bylo obtížné sestavit rozvrh 
hodin a stanovit počátek výuky. Pro žáky z větších vzdáleností by 
bylo vhodné začínat až v devět hodin dopoledne, což ovšem nepři-
cházelo v úvahu, jelikož školáci z bližších míst zde byli už kolem 
půl osmé, takže by museli před vyučováním dlouho čekat. Proto 
došlo k rozhodnutí zřídit žákům vyššího stupně internát. To však 
přineslo další problémy, neboť nebyly k dispozici příhodné pro-
story ani finanční prostředky na jejich vybavení, a tudíž se situace 
nejprve řešila provizorně. Vedle toho působilo zpočátku kompli-
kace také zajištění stravování dojíždějících žáků.     

Samostatnou kapitolu tvořil stav budovy. Proběhla výměna oken 
a v květnu 1956 se zahájila velká rekonstrukce, která zahrnovala 
i opravu fasády. V zimě 1957/1958 byly elektrické rozvody zasekány 
do zdí a v každé třídě instalována zásuvka. Do většiny tříd se osadily 
zářivky. Roku 1960 nastala změna ve vedení, jelikož ředitel František 
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Střípky z historie nepomuckých škol

Ve dnech 15. a  16. června 
1945 uvítali žáci prezidenta 

Edvarda Beneše, jenž projížděl 
cestou do Žinkov kolem nedale-
kého dvora Borku a následující 
den poté přímo přes Nepo-
muk. V červenci 1945 proběhly 
Husovy oslavy, které byly za 
druhé světové války zakázány. 
Konaly se také sbírky, například 
na obnovu nacisty vyhlaze-
ných Ležáků nebo pro osvo-
bozené vězně koncentračních 
táborů. K  tomu je nezbytné 
připomenout, že z předváleč-
ného pedagogického sboru 
nepomucké obecné chlapecké 
a  měšťanské smíšené školy 
zahynul odborný učitel Ema-
nuel Vondrášek v koncentrač-
ním táboře Flossenbürg.

Zápis na školní rok 1945/1946 
proběhl 30. srpna a 1. září 1945. 
Obecnou školu chlapeckou 
mělo navštěvovat 189 a měš-
ťanskou 719 žáků (356 hochů 
a 363 děvčat). Zápis se vykonal 
na základě výnosu ministerstva 
školství ze dne 16. července 1945, podle nějž byli všichni schopní 
žáci převedeni z obecných škol (chlapecké a dívčí) do školy měš-
ťanské, za války výběrové. Pro ty, kteří v předešlém školním roce 
chodili do čtvrté třídy měšťanské školy, se nově otevřel tzv. jed-
noroční učební kurz. Žáci z jednotlivých tříd byli rozčleněni do 
poboček podle úrovně vědomostí, aby se ulehčila práce těm, kteří 
minulý rok nemohli měšťanku navštěvovat.  

Opakovaně se debatovalo o změně organizace a rozdělení spo-
lečné správy obecné chlapecké a měšťanské školy. Již 28. června 
1940 bylo na závěrečné poradě pedagogického sboru usneseno 
požádat místní školní radu, aby se tato záležitost projednala. Mělo 
dojít nejen k oddělení správy obecné chlapecké a měšťanské školy, 
ale i k rozčlenění dosavadní smíšené měšťanky na chlapeckou 
a dívčí část. Po projednání na schůzi místní školní rady bylo usne-
seno zažádat o rozdělení měšťanské školy na chlapeckou a dívčí, 
spojení obecné dívčí a měšťanské dívčí pod jednu správu a pone-
chání obecné chlapecké a měšťanské chlapecké rovněž pod jednou 
správou. Věc však nebyla dořešena a protáhla se až do roku 1945. 

Od 1. června 1945 byl zástupcem ředitele obecné chlapecké a měš-
ťanské školy ustanoven Otakar Boháč, jelikož dosavadní ředitel 
Václav Kubík se ocitl mimo službu. Následně byl zastupováním pově-
řen odborný učitel Jaroslav Svoboda. Došlo k vyřešení výše zmíněné 
problematiky a s platností od 1. září 1945 se rozdělila správa obecné 
chlapecké a měšťanské školy. Řídícím učitelem obecné školy chla-
pecké se stal Václav Voltr. Dřívější ředitel Josef Trefný byl k 1. říjnu 
1945 reaktivován a dekretem zemské školní rady ze dne 8. ledna 1946 
ustanoven zatímním ředitelem měšťanské školy. Ta byla značně 
přeplněná, ale dočkala se úlevy, když se na začátku prosince 1945 
otevřela měšťanská škola v Žinkovech, která přejala 114 žáků a žákyň 
z Nepomuku. Spolu s dětmi odešel rovněž odborný učitel Otakar 

7. díl

Biskup Antonín Liška při slavnosti položení a svěcení základního kamene 
nové školní budovy, foto z archivu Městského muzea Nepomuk
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Tvaroch byl na vlastní žádost ze zdravotních důvodů přeložen jako 
učitel do Nekvasov a na jeho post nastoupil Václav Herout. V říjnu 
1961 byla započata úprava tří místností v budově arciděkanství na 
Přesanickém náměstí, které se měly využívat pro školní dílnu.   

Další školský zákon byl schválen v roce 1960. Jednalo se o zákon 
č. 186/1960 Sb., jenž opět prodlužoval povinnou docházku, zaváděl 
základní devítileté školy a střední všeobecně vzdělávací školy. Před 
začátkem roku 1962/1963 došlo z důvodu nedostatečné kapacity 
vyučovacích prostor k přesunu zdejší střední všeobecně vzdělávací 
školy do Blovic, kde byl vybudován nový školní areál.  

V lednu 1973 začala v Nepomuku příprava na generální rekon-
strukci, jejíž součástí měla být instalace ústředního topení či reno-
vace elektrických rozvodů. Vytápění bylo vyzkoušeno a ve většině 
tříd uvedeno do provozu na podzim 1974 a v zimním období se 
poté pracovalo na odstranění počátečních nedostatků. Během 
adaptace se musela překonávat řada obtíží, jelikož některé třídy 
byly situovány mimo budovu. Ke konci ledna 1975 rozvázal pracovní 
poměr dosavadní školník Josef Kučera a odstěhoval se s rodinou 
na Moravu. Od druhého pololetí nastoupil na místo správce školní 
budovy Josef Vokáč.

Navzdory průběžným opravám vykazovaly prostory další závady, 
což příliš nepřekvapí, pokud vezmeme v potaz, že se využívaly od 
60. let 19. století. Na novou školu si však město ještě muselo počkat. 
Základní kámen byl položen a svěcen 21. března 1992. Funkci ředi-
telky nepomucké školy tehdy zastávala Libuše Kolářová. Předání 
k užívání mělo podle původního plánu proběhnout 15. srpna 1993, 
ale nakonec se budova částečně zprovoznila až od školního roku 
1994/1995, kdy do ní nastoupili žáci prvního stupně, zatímco druhý 
stupeň ještě zůstával ve staré škole na náměstí. Slavnostní ote-
vření se odehrálo 4. září 1995 za účasti řady hostů, mezi nimiž byl 
například českobudějovický biskup Antonín Liška. 

Závěrem bychom měli alespoň velmi stručně zmínit další nepo-
mucké vzdělávací instituce. V letech druhé světové války fungoval 
ve městě tzv. žňový útulek, kam mohli rodiče umístit malé děti 
v době sezonních zemědělských prací. Po válce se žádalo o jeho 
přeměnu na stálou mateřskou školu. Představitelé města se zavá-
zali, že budou hradit náklady, problém ovšem znamenalo zajištění 
vhodných prostor. Školka bývala situována v domě č. p. 193, slou-
žícím v minulosti jako špitál, a roku 1963 se nastěhovala do nové 
moderní budovy v lokalitě Na Vinici. 

V 80. letech 19. století se v Nepomuku uvažovalo o otevření prů-
myslové pokračovací školy, jejíž zřízení bylo následně schváleno 
20. prosince 1888 na schůzi místní školní rady s tím, že je nejprve 
potřeba jednat s učiteli, kteří by se podíleli na zajištění výuky. Fun-
govala od roku 1891 jako průmyslová škola pokračovací a později 
nesla označení živnostenská škola pokračovací. Po první světové 
válce se probírala možnost vytvořit ve městě lidovou hospodářskou 
školu. Její potřebnost byla vzhledem k převážně zemědělskému 
charakteru obyvatelstva okresu prohlášena za naléhavou a škola 
se otevřela v prosinci 1920. 

Pozapomenuta je skutečnost, že v Nepomuku kdysi existovala 
také soukromá židovská škola. Židé zde žili dlouhodobě, avšak 
místní komunita nebyla příliš velká, jak dokládají data z jednot-
livých sčítání lidu. Pro ilustraci lze uvést údaje ze sčítání v roce 
1921, kdy se z celkového počtu 1928 obyvatel hlásilo k židovskému 
vyznání pouhých 32 osob. 

Lenka Špačková

Ve spolupráci s realitní makléřkou budeme v této rubrice pravi‑
delně odpovídat na dotazy čtenářů z oblasti realitního trhu, sta‑
vební legislativy a financování úvěry a hypotékami. Své dotazy 
směrujte na e-mail noviny@nepomuk.cz

Otázka:
Máme byt k pronájmu v Nepomuku. Bohužel poslední nájem-
ník nám v bytě hodně věcí poničil, takže jsme museli dát přes 
50 tisíc korun do oprav. Byt ale prodávat nechceme, zvažu-
jeme využití nějaké služby, kde budeme mít jistotu zapla-
ceného nájmu a klidu pro podobný případ, jako se nám stal 
minule. Můžete nám vysvětlit, jak to funguje?

Odpověď:
Děkuji za Váš dotaz, mimochodem je výborný. V posledním 
roce se s ním setkáváme velmi často. Tahle služba spo-
čívá zjednodušeně v tom, že předáte správu bytu a jeho 
nájmu firmě, která se o něj stará. Z inkasovaného nájem-
ného si firma strhne poplatek a vy získáváte svoji část. Tako-
vých projektů funguje více, každý k řešení problematiky 
přistupuje trochu odlišně a s různým výsledkem pro Vás 
jako majitele.

My sami obdobnou službu svým klientům nabízíme. Jen 
s rozdílem, že si od Vás byt pronajmeme jako nájemník 
a dál jej podnajímáme. Vy máte jistotu, že dostanete nájem 
a případné komplikace s podnájemníkem (včetně oprav) 
jdou za námi.

Určitou alternativou může být využití speciálního pojiš-
tění, které Vám uhradí přímé náklady spojené s řešením 
komplikovaného nájemníka (právník, ušlé nájemné, opravy). 
Nicméně čas a energie vložené do případných oprav či vymá-
hání nájemného jsou pak samozřejmě nenahraditelné.

Budete-li chtít s pronájmem jakkoliv pomoci, rádi se Vám 
budeme věnovat, ozvěte se nám.

Ing. Petra Lebl Bínová
Tel: 602 334 001, 

e-mail: petra.binova@nextreality.cz,
www.petramax.cz

Realitní poradna 
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Od 15. listopadu do konce roku se v Městském muzeu a galerii usku-
teční společná výstava sester Kamily Berndorffové a Kláry Jánské.

Kamila Berndorffová od roku 1998 každoročně podniká několi-
kaměsíční fotografické výpravy do vzdálených destinací, zejména 
do Asie. Její fotografickou dráhu ovlivnil otec PhMr. Zdeněk Ber-
ndorff, zakládající člen fotografického spolku KAMFO Blatná, 
pod jehož vedením začala fotografovat již v dětství a pokračovala 
i při studiích v Praze. Výtvarnou fotografii studovala u profesora 
Vladimíra Vláška, zakladatele Pražské fotografické školy. K jejím 
nejznámějším fotografickým pracím patří rozsáhlý soubor Můj 
nový život věnující se podpoře onkologicky nemocných dětí, 
který byl vystaven, kromě českých galerií, i v Izraeli, Maďarsku, 
Švédsku a Japonsku. Dlouhodobým projektem je dokumentace 
world music festivalu v Náměšti nad Oslavou, ale především roz-
sáhlé soubory vytvořené na cestách po Indii a dalších asijských 
zemích, které byly průběžně vystavovány na mnoha samostat-
ných výstavách. V letech 2006 a 2009 byla fotografka oceněna 
v Czech Press Photo.

Organizuje Blatenský fotofestival, jehož dramaturgie je zamě-
řena na prezentaci české umělecké fotografie autorů druhé polo-
viny 20. století.

V Nepomuku vystavuje části svých cyklů Čísi svět – fotogra-
fie z Indie, které balancují na pomezí portrétu a subjektivního 
dokumentu, a Za zrcadlem, volně navazující na předchozí cyklus.

Klára Jánská v roce 1989 dokončila střední průmyslovou školu 
v Bechyni a nastoupila do dílny uměleckých řemesel ve Štěchovi-
cích a později do Díla v Malé Chuchli. Nové porevoluční podmínky 
jí umožnily založit v roce 1993 spolu s kolegyní Petrou Třešňákovou 
vlastní keramickou dílnu. V té době se věnovala klasické točené 
keramice a její tvorba je jasně ovlivněna štěchovickou hrnčinou.

Posledních 25 let tvoří především modelovanou keramiku 
z šamotové hlíny, glazovanou a pálenou na 1130 stupňů. Ve své 
tvorbě se tematicky stále vrací do dětství, do světa pohádek, do 
období středověku a do vzpomínek na animované filmy Jiřího 
Trnky. 

Již od dětských let si Klára kreslí a maluje pro radost. A tak jako 
její keramické kočky, víly, andělé, trpaslíci a kašpárci jsou hraví 
a usměvaví, je i její malířská tvorba vesměs radostná. Svět plný 
barev, divoké přírody, zvířat a pohádkové fantazie přechází často 
k abstrakci. Manuální zručnost, cit pro detail a fantazii využívá 
i v tvorbě miniaturních pokojíčků, které vás překvapí realistickými 
interiéry propracovanými do nejmenších podrobností.

V městské galerii budou k vidění fotografie i malé světy

Fotoklub Nepomuk představuje svou tvorbu

Více na www.fotoklub-nepomuk.cz, 
Facebooku a v obchodním domě Úslava 

v Minigalerii Václava Křepelky.
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Svatomartinské 
hody
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Turnaj sv. Jana Nepomuckého
V sobotu 21. září skončily boje na nepomuckém arciděkanství, které 
se rozbujely na pátek třináctého. Turnaje sv. Jana Nepomuckého se 
letos zúčastnili dva mezinárodní mistři a dva mistři Fide. V turnaji 
A se hrál jako již tradičně hodně bojovný a vyrovnaný turnaj, o čemž 
svědčí délka partií (často okolo šesti hodin) i to, že o vítězi se roz-
hodlo až v poslední partii turnaje. Po pěti kolech to vypadalo, že FM 
Matyáše Zemana bude nejvíce ohrožovat IM Vítězslav Priehoda, který 
s ním prohrál v kole druhém. Ten však musel kapitulovat v šestém 
kole s FM Gustavem Brejníkem z Litoměřic a s dukelským Miro-
slavem Muroněm v kole osmém. Velmi se dařilo domácímu hráči, 
P. Jiřímu Špiříkovi, který měl po šesti kolech +1 bez jediné prohry. 
Bohužel závěr nevyšel: prohra s Matyášem Zemanem a Laurinem 
Perkampusem z Německa jej odsunula z medailových pozic. A tak to 
byl nakonec domácí Pavel Flajšman, který vedoucího hráče nejvíce 
ohrožoval. Vše se rozhodovalo v samotném finále, v partii posledního 
kola Zeman vs. Flajšman. Ačkoliv Pavlu Flajšmanovi stačila remíza 
k zisku druhého místa, šel tvrdě za výhrou. Bohužel partii prohrál 
a tato prohra odsunula Pavla Flajšmana o pomocné hodnocení na 
třetí místo. Druhý skončil FM Gustav Brejník. Konečné pořadí: 
1. Zeman, 2. Brejník, 3. Flajšman, 4. Perkampus, 5. Priehoda, 6. Juřek, 
7. Špiřík, 8. Muroň, 9. Polák

V turnaji B to byl souboj o celkové vítězství mezi domácím Petrem 
Flajšmanem a Ottou Blumelem z Říčan. A opět rozhodovalo až 
poslední kolo! V něm si Blumel připravil netradiční zahájení Mora 
gambitu. Domácí hráč Flajšman však partii zvládl a stal se vítězem 
turnaje B. 

Turnaj se odehrál v příjemném prostředí nepomuckého arcidě-
kanství. V polovině turnaje byl uspořádán společný večer se zpěvem 
a kytarou Českého Slavoje. Děkujeme firmě Klaus Timber a. s. za 
podporu a už teď se těšíme na další ročník!

Šachisté si zabojovali v zářijových nepomuckých turnajích

O moudrý klobouk Ivana Hausnera
Turnaj sv. Jana Nepomuckého vyvrcholil v neděli 22. září vzpomín-
kovým bleskovým turnajem O moudrý klobouk Ivana Hausnera. 
Už je to více než rok, co nás opustila šachová legenda, mezinárodní 

mistr Ivan Hausner, který nás 
poslední léta v Nepomuku tréno-
val. A tak se konal již druhý ročník 
tohoto memoriálu.

Na třináctikolový turnaj hraný 
tempem 3 min + 2 s/tah přijelo do 
nepomucké Sokolovny 24 účast-
níků nejen z Plzeňského kraje. Mezi 
účastníky jste mohli najít dva mezi-
národní mistry Vítězslava Priehodu 

(ŠK JOLY Lysá nad Labem) a Josefa Juřka (ŠK Sokol Vyšehrad) a jednoho 
FIDE mistra, kterého reprezentoval klatovský Tomáš Hurdzan. Mezi 
širší skupinu favoritů patřil i domácí Pavel Flajšman. 

Turnaj se nesl v přátelském duchu a nejlépe dopadl pro IM Vítěz-
slava Priehodu. Celkové pořadí turnaje: 1. Priehoda, 2. Hurdzan,  
3. Kopřiva, 4. Flajšman Pavel. Pro vítěze byl připraven putovní klobouk, 
který Ivan Hausner rád nosíval. Vyhodnoceni byli i nejlepší senior 
(Vítězslav Priehoda), nejlepší junior (domácí Petr Flajšman) a nejlepší 
žena (domácí Marcela Škopková). Nejmladším účastníkem byl teprve 
osmiletý Alex Oliberius z Klatov. Turnaje se zúčastnil i legendární 
šachista Zdeněk Zimovčák ze ŠK Pankrác Praha. 

Děkujeme firmě Klaus Timber a. s. a restauraci Sokolovna za pod-
poru při pořádání turnaje. 

Daniel Mareška, Šachový klub Dvorec

 

 

  

 

ZVEME do naší klubovny všechny 

HOLKY A KLUKY, KTEŘÍ MAJÍ ZÁJEM  

o hru šachŮ  
 

Tréninky jsou v klubovně v nepomucké sportovní hale: 

• ve čtvrtek pro začínající hráče v čase od 17:00 do 18:30 
• v pátek pro pokročilejší hráče v čase od 16:30 do 18:00 

 

Kroužek je vhodný pro děti od 3. do 9. třídy (ale zkusit to mohou  
i ostatní). 
 

Více informací poskytne Zdeněk Flajšman, tel.: 725 475 585, 

e-mail:flajsmanzdenek@seznam.cz 

 

foto Zdeněk Flajšman
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Václav Kozel
Probíráme-li se knihami 
a  svazky Svatojánské 
knihovny, jež je součástí 
Svatojánského muzea, 
narazíme na několik 
útlých knížek a spisků o sv. 
Janovi, jejichž autorem je 
Václav Kozel (22. 4. 1872  
– 2. 2. 1938). 

Tohoto příbramského 
profesora postava nepo-
muckého světce velmi 
zajímala. Když začaly pří-
pravy na oslavy dvousetletého výročí Nepomukova svatořečení 
(1729–1929), zapojil se aktivně do činnosti „Sborníkové komise“ 
(ustavené „Výborem svatojánským“), jež měla svoji první schůzi 
15. října 1928 v Křemencově ulici v Praze a jejímž cílem bylo vydat 
jubilejní svatojánský sborník. Jedenáctičlenné „Sborníkové komisi“ 
předsedal spisovatel a novinář Tomáš Josef Jiroušek. Je zazname-
náno, že hned na této první schůzi Václav Kozel navrhl, aby byl 
vydán i informační „spisek pro cizinu“, a to v jazyce německém, 
francouzském, italském, anglickém, španělském a polském. Jeho 
návrh byl přijat, ale asi uskutečnění nedošel. V každém případě 
svědčí o tom, že Kozel myslel při budoucích oslavách i na návštěv-
níky z ciziny. Jeho druhým návrhem, radostně přijatým, bylo, aby 
dva faráři (jeden ze Slavětína a druhý z Hrochova Týnce) byli přijati 
jako čestní členové do „Sborníkové komise“, neboť se zasloužili 
o rozvoj svatojánské literatury. To dokládá Kozlovu empatii vůči 
druhým. Do sborníku nazvaného „Čítanka svatojánská“ (měla tři 
části a vyšla až v roce 1932, nikoli v jubilejním roce) samozřejmě 
přispěl i on, a to několika články ze svého spisu „Čtení o Svatém 
Janu Nepomuckém“, vydaného v Českých Budějovicích. Jeho články 
se opravdu hezky čtou, prozrazují autora–pedagoga. 

Během staletí se vynořovali oddaní ctitelé Johánka z Pomuku, 
kteří zkoumali odborně jeho život – jedním z nich byl právě 
Václav Kozel, rodák z Dolního Ročova u Loun, absolvent Učitel-
ského ústavu v Praze a mimořádný student na VŠ technické; poté 
pedagog, kreslíř, výtvarník, od roku 1910 profesor státní reálky 
v Příbrami. V Příbrami zemřel a je na tamním hřbitově na Panské 
louce pochován. 

Najdou se také pro blížící se svatojánské výročí v roce 2029 takoví 
nadšení ctitelé nepomuckého mučedníka, jako byl Václav Kozel?    

Marie Bílková

farnost 28

Svatojánský koutek

•  Neděle 3. 11. v  9.30 Řesanice, kostel Všech svatých – dušičky, 
poutní mše

•  Neděle 3. 11. v 15.00 Nepomuk, kostel sv. Jakuba, Svatohubertská mše
•  Neděle 10. 11. v 15.00 Neurazy, kostel sv. Martina – poutní mše svatá

Poutě a slavnosti v Nepomuku 
a okolí v listopadu

Svatojánské muzeum přivítalo 
vzácnou návštěvu z Japonska

Ve středu 16. října poctila návštěvou kostel a Svatojánské muzeum 
v Nepomuku skupinka poutníků z japonského města Osaka. Nápad 
vznikl před mnoha lety v Praze, kde je na Karlově mostě zaujala 
socha sv. Jana Nepomuckého a kde českého světce poprvé poznali. 
Zatoužili spatřit i jeho rodiště a tím mu vzdát úctu. Návštěvu Nepo-
muku se jim ale z mnoha důvodů podařilo uskutečnit až nyní. 
Poutníci z Japonska tak s velkým zájmem absolvovali komentova-
nou prohlídku „Po stopách sv. Jana Nepomuckého“, kterou nabízí 
Svatojánské muzeum.

Štěpánka Kodýdková, ředitelka Svatojánského muzea

foto archiv Svatojánského muzea

Obálka Studie sv. Jana 
Nepomuckého v Padově od 
Václava Kozla,  
vydána roku 1932
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Neděle 3. listopadu od 15 hodin 

v kostele sv. Jakuba v Nepomuku 

Hudební doprovod: Prácheňští trubači 

 Pěvecký sbor: Canto nepomucenum 

Zazní: Hubertská mše B dur P. Vacka a J. Selementa 
  

Po mši posezení na farní zahradě, myslivecký guláš 

Nepomucké noviny / listopad 2024
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Nejaktuálnější informace najdete na našem webu www.fenix-nepomuk.cz, facebooku @FenixNepomuk 
a na instagramu – Volnočasové centrum Fénix Nepomuk. 

Ve Fénixu jsme uvařili poctivou bramboračku a pudinkový pohár 
 jako od babičky
Na dětském kurzu vaření jsme se vrhli do přípravy bramboračky, 
oblíbené české polévky. Děti se naučily, jak správně očistit a nakrá-
jet brambory a zeleninu. S radostí míchaly všechny suroviny 
dohromady a sledovaly, jak se polévka vaří. Po vynikající bram-
boračce jsme přešli k přípravě dezertu – pudinkového poháru. 
Malí kuchaři si vyzkoušeli, jak vytvořit jemný pudink a ozdobit ho 
ovocem a sušenkami. Atmosféra byla plná smíchu a nadšení a děti 
si odnesly nejen nové dovednosti, ale i chuťové zážitky. Tento den 
v kuchyni byl pro všechny nezapomenutelný.

Volná místa v kurzech

•  Otevřený ateliér pro hravé výtvarníky: Věk 8–99 let. Hravé pojetí 
výtvarných technik jako malba, kresba, koláž, linoryt. Vyzkou-
šíme si práci se sádrou a přírodninami. Možnost jednorázového 
vstupu. Platba na místě. Každé úterý 16:30–18:00 hodin.

•  Základy historického šermu a scéniky 8+: Kroužek základů šermu 
(historický + základy scéniky) pro děti 8–14 let, každou středu 
15:45–16:45 hodin. Vede vedoucí skupiny historického šermu David 
Jandečka a Jaroslav Mužík.

•  Mažoretky: Mladé slečny se v mažoretkách naučí vnímat rytmus 
hudby, správnému držení těla, koordinaci pohybu a osvojí si 
i techniku pochodování a práce s hůlkou (točení, házení přeha-
zování aj.). Z důvodu zvýšeného rizika úrazu doporučujeme si 
dítě připojistit. Kroužek vedou Alena Kubíková a Petra Kubíková, 
čtvrtek 16:00–17:00 hodin.

Do našich pravidelných kurzů můžete vstoupit kdykoliv během 
roku, pokud to kapacita a náplň kroužku umožní. Kurzovné za 
proběhlé lekce vám odečteme. 

Fénix nabízí volná místa v kurzech

Přejeme vám krásný a barevný podzim 
plný příjemných zážitků.        

Jedno místo, mnoho možností.

Petra Voblizová +420 606 032 707
Jaroslava Petrásková +420 724 305 620

e-mail: fenix@urad-nepomuk.cz

Kancelář: pondělí až pátek 8:00–15:30 hodin nebo po telefo-
nické domluvě.
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Zúčastnili jsme se Dne zdraví
Dne 9. října jsme s nadšením přispěli k úspěchu Dne zdraví 
v Nepomuku. Pro všechny přítomné, malé i velké, jsme připravili 
zábavné hry, které byly spojeny se zdravým pohybem a přinesly 
spoustu radosti. Naše hry byly zaměřeny na podporu aktivního 
životního stylu a zdravého těla. Bylo nám potěšením vidět, jak 
si děti i dospělí užívají naše připravené aktivity. Děti si vyzkou-
šely chůzi na chůdách, naučily se správně sbalit lékárničku a při 
zábavné stopovačce hledaly záludné bacily. Skládání lékárničky 
a hledání bacilů bylo pro děti nejen zábavou, ale také příležitostí 
k získání základních znalostí o první pomoci a hygieně. Jsme rádi, 
že jsme mohli být součástí této skvělé akce.
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Kulturní a informační centrum Nepomuk

Náměstí Augustina Němejce 126, 335 01 Nepomuk
Tel.: 371 591 167 / E-mail: infocentrum@nepomuk.cz

Otevírací doba Informačního centra (říjen až duben): pondělí až pátek 8.30–11.30 a 12.00–16.00 hodin, sobota 9.00–13.00 hodin. 
Otevírací doba Městského muzea a galerie (říjen až duben): úterý až pátek 10.00–11.30 a 12.00–16.00 hodin, sobota 9.00–13.00 hodin.

Aktuální informace o akcích v Nepomuku a okolí najdete na internetu pod odkazem nepomuk.cz/obcan/udalosti
Změna programu vyhrazena 

do 31. 12. Za císaře pána – výstava, císař a císařovna na dobových předmětech, 
hudební sál Arciděkanství Nepomuk

do 15. 11. Výprava za liščí maminkou – pohybová stezka s příběhem, pod 
Zelenou Horou, balíček k vyzvednutí v infocentru Nepomuk

2. 11. Záviš – koncert zpěváka, písničkáře a básníka, Music Club New York, 
od 21.00 hodin, vstupné 250 Kč v předprodeji Ticketstream, 299 Kč na místě

3. 11. Svatohubertská mše – hudební doprovod Prácheňští trubači, pěvecký 
sbor Canto nepomucenum, zazní Hubertská mše B dur P. Vacka a J. Sele-
menta, posezení na farní zahradě po skončení mše, kostel sv. Jakuba Většího, 
od 15.00 hodin

9. 11. Turnaj v licitovaném míchaném mariáši, od 8.00 hodin, Restaurace KD 
Dvorec, pořádá Klub přátel žaludského esa Budislavice a Český svaz mariáše

12. 11. Netradiční čaje z různých končin světa – zážitková degustace čajů, 
interaktivní workshop s Ing. Zdeňkem Nepustilem, od 17.00 hodin, sál Měst-
ského muzea a galerie, vstupné dobrovolné

13. 11. Žákovský koncert ZUŠ Nepomuk, od 17.30 hodin, aula ZŠ Nepomuk

15. 11. – 4. 1. Výstava souborů fotografií Kamily Berndorffové – Čísi svět a Za 
zrcadlem, Městské muzeum a galerie Nepomuk

15. 11. – 4. 1. Výstava Malé světy výtvarnice a keramičky Kláry Jánské, Městské 
muzeum a galerie Nepomuk

16. 11. Setkání seniorů Nepomuka a Dvorce – zábavná kouzelnická show 
MAGIC Soukup a hudební vystoupení skupiny DUO NAUŠ, od 14.30 hodin, sál 
KD Dvorec

16. 11. Dětský pionýrský maškarní bál – odpoledne plné her, diskotéka, vyhlá-
šení nejhezčích masek, od 14.30 hodin, Sokolovna Nepomuk, vstupné 60 Kč za 
dítě / dospělý zdarma, vstupenky na místě

16. 11. Pionýrský bál se škraboškou, od 20.00 hodin, Sokolovna Nepomuk, 
vstupné 150 Kč v předprodeji, členové Pionýra 130 Kč / na místě 200 Kč, tel.: 
604 298 989

16.–17. 11. Víkend folklórních tanců – Škola lidového tance pro veřejnost pod 
vedením zkušeného tanečního mistra Filipa Hančury, Volnočasové centrum 
Fénix Nepomuk, vstup zdarma, sobota 14.00–17.00 / neděle 9.00–11.30, při-
hlášky e-mailem teri.kasparo@gmail.com

20. 11. Autorské čtení – Taťána Kořenková představí knihu Ždírecká zoo, od 
17.00 hodin, Městská knihovna Nepomuk, vstupné dobrovolné

21. 11. Jarmárek MŠ Nepomuk – vystoupení v kostele sv. Jakuba, prodej 
výrobků Mateřské školy Nepomuk, výstava betlémů a dětských prací v Arci-
děkanství, od 16.00 hodin

23. 11. Recitál brazilské hudby – vystoupí Prof. Dr. Marcelo Fernandes Pereira, 
od 18.00 hodin, Svatojánské muzeum, vstupné 100 Kč

28. 11. Jarmárek ZŠ Nepomuk, ZŠ Nepomuk, www.zsnepomuk.cz

29. 11.  Workshop – vánoční kouličky (výroba zdobené skleněné kouličky), od 
16.00 hodin, Městské muzeum a galerie Nepomuk, vstupné 150 Kč – materiál 
na jednu kouličku, pro děti připravena výroba korálkových ozdob zdarma.

do 16. 11. Jiří Sýkora – výstava obrazů malíře blovické krajiny, zámek Hra-
diště – Blovice

do 5. 1. Přeštičtí dragouni aneb Já husárek malý – výstava, Dům histo-
rie Přešticka

2. 11. Halloweenské dlabání dýní s lampionovým průvodem, od 17.00 hodin, 
předsálí kulturního domu v Klášteře, dýně si přineste s sebou 

4. 11. Rej světýlek, sraz na náměstí v 17.00 hodin, Spálené Poříčí

7. 11. Cestovatelský večer Jiřího Kráčalíka – besedy Norsko, Egypt, od 17.00 
hodin, knihovna Spálené Poříčí

8. 11. Lampionový průvod, od 16.30 hodin, golfové hřiště Golf Club Hořehledy

9. 11. Workshop masáže, Lesní klub, Bezděkovec 19, Mileč, www.podporazen.cz

9. 11. Akustický koncert písní Karla Kryla, od 19.00 hodin, aula zámku Spálené 
Poříčí, pořádá Salomena z. s.

9. – 10. 11. Výstava obrazů význačných malířů západočeské a jihočeské oblasti, 
sál multifunkčního domu (bývalý hostinec) Nekvasovy, so 14.00 – 21.00, ne 
10.00 – 16.00 hodin 

15. 11. Koncert kapel Niakara, Henych 666, od 21.00 Music Sklep Spálené Poříčí

16. 11. Lukáš Pavlásek – Pivní stand-up speciál a Heligonky Aleše Rusňáka, od 
16.00 hodin, KD Myslív, předprodej vstupenek každý čtvrtek od 17.00 do 20.00 
hodin v hospodě U Muklů v Horním Myslívě

17. 11. Setkání u Lípy svobody – Den boje za svobodu a demokracii, od 17.00 
hodin, Spálené Poříčí

21. 11. Lampionový průvod, 16:30 hodin, Bezděkovec 19, od 15:30 možnost 
vyrobit si lampion, po průvodu oheň, čaj, káva, pro děti malý dáreček, vstupné 
dobrovolné, jídlo vlastní, pořádá LK Divočátka

27. 11. Žákovský koncert ZUŠ Starý Plzenec, od 15.30 hodin, aula zámku Spá-
lené Poříčí 

30. 11. Adventní trh, 9.00–15.00, Muzeum jižního Plzeňska v Blovicích

30. 11. Myslivecký bál v Kladrubcích, pořádá SDH Kladrubce společně s Mysli-
veckým spolkem Životice a Dámským klubem Životice, Kulturní dům Kladrubce, 
od 20.00 hodin, hraje Vrchovanka, vstupné 150 Kč

30. 11. Prohlídka expozic Muzea krojů a zapomenutých řemesel Plzeňska, 
posezení s hudbou a občerstvením, od 14.00 hodin
 

Tipy na prosinec:

1. 12. Adventní trh a rozsvícení vánočního stromu v Nepomuku – tradiční 
předvánoční akce s bohatým programem, od 14.00 do 19.00 hodin, náměstí 
A. Němejce

6. 12. Rozsvícení vánočního stromu ve Dvorci s doprovodným programem 
(vystoupení dětí MŠ Nepomuk / Dvorec, taneční skupiny Shahinez, občerst-
vení), od 17.00 hodin, před nádražím ČD 

14. 12. Česká mše vánoční Jakuba Jana Ryby, od 18.00 hodin, kostel sv. Jakuba 
Většího, vstupné 200 Kč / senioři, děti do 15 let 150 Kč / děti do 6 let zdarma
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Pšeničky nezahálejí

Lidový soubor Pšeničky byl opět vidět a slyšet nejen v okolí Nepo-
muku. Po nepomucké pouti a farmářských trzích jsme velice rádi 
přijali pozvání folklorního souboru Kovářovan na Jihočeský fol-
klorní festival do Kovářova, který se konal 31. 5. – 2. 6. 2024. V Ková-
řově jsme strávili celý víkend. Hned v pátek se na přivítanou konal 
„seznamovací večírek“. Seznámili jsme se rychle a při společném 
muzicírování jsme se bavili až do pozdních hodin. V sobotu se na 
místní návsi konal samotný festival, na kterém vystoupilo pět sou-
borů z jižních Čech a jako host festivalu my, nepomucké Pšeničky. 
Svým repertoárem, zaměřeným na lidové písničky ze Žinkovska 
a Nepomucka, jsme se od ostatních souborů lišili, ale právě to 
diváci i odborná porota ocenili. Předvedli jsme zde v premiéře 
novou písničku „Vyber si Nanynko nejlepšího“, tzv. „zrcátkovou“, 
která se údajně nikde jinde než v Žinkovech netančila. Originalita 
této písně spočívá v tom, že dívka si vybírá svého vyvoleného zády 
k tanečníkům právě jen pohledem do zrcátka.

Po skončení festivalu proběhlo setkání vedoucích souborů 
s odbornou komisí, kterou vedl muzikolog a etnograf Lubomír 
Tyllner. Komise měla ke každému souboru věcné připomínky, 
které se týkaly obsahu a folklorního zpracování programu. Celé 
setkání však probíhalo v přátelské atmosféře, nešlo o to někoho 
kritizovat, spíš o předání zkušeností, názorů a podnětů, jak by se 
co dalo vylepšit. Nakonec nám všem jde přece jen o jedno: pře-
dávat lásku k lidové muzice dál.

V neděli dopoledne, poslední den festivalu, se v místním kostele 
sloužila krojovaná mše. Sešlo se opravdu mnoho obyvatel Kovářova 
v krojích a nechyběly ani Pšeničky. Součástí mše byl i krojovaný 
průvod okolo návsi. Po společném obědě nastal čas loučení, ale 
odjíždět se nikomu nechtělo. V Kovářově jsme našli nové přátele 
a určitě se tam budeme vždy rádi vracet!

V sobotu 8. června jsme zahráli a zatančili na návsi v Radoši-
cích u příležitosti Setkání rodáků a 9. června jsme měli možnost 
vystoupit v programu Mezinárodního folklorního festivalu CIOFF 
v Plzni. Nejdříve byli zástupci všech souborů uvítáni na plzeňské 
radnici představiteli města a ředitelkou festivalu. V programu 
nazvaném „Nebudeme pořád tak maličký“ vystoupily dětské sou-
bory Meteláček, Jiskřička z Plzně, Pšeničky z Nepomuku a Vozem-
bach z Dobřan. Považujeme za velikou čest, že jsme byli pozváni 
a mohli se MFF CIOFF Plzeň zúčastnit.

Po prázdninové pauze zahájily Pšeničky 26. srpna v plzeň-
ské galerii Azyl vernisáž výstavy obrazů Němejcova Atelieru „K“ 
nazvané „Obrazy z Němejcovy půdy“. Galerie byla již před zahá-
jením zcela zaplněna návštěvníky. Paní Zdena Braunová nám 
za naše vystoupení darovala překrásný obraz, který namalovala 

KČT, odbor Nepomuk 
z pověření

KČT, oblast Plzeňského kraje 
vás zvou na

23. PODZIMNÍ SETKÁNÍ TURISTŮ 
PLZEŇSKÉHO KRAJE 

 
 

KDE: Nepomuk
KDY: sobota 23. listopadu 2024
Podzimní setkání je organizováno jako dostředný pochod, trasu si 
každý zvolí sám.  

STARTOVNÉ: mládež do 15 let 20 Kč, ostatní účastníci akce 30 Kč
ODMĚNA: Každý platící účastník obdrží Pamětní list a malý suvenýr. 

 Zájemci mohou získat razítko akce, razítko 200 a razítko IVV, 
zakoupit si absolventskou turistickou vizitku a další vizitky KČT
a města NEPOMUK. 

CÍL: Sokolovna Nepomuk 
Společenský sál bude otevřen od 11:00 hodin 
Od 12:00 do 16:00 hodin hraje k tanci a poslechu Dalibor 
Ondruška

ZAHÁJENÍ Podzimního setkání je v 13:00 hodin 
VÝROČÍ: 880 let od první písemné zmínky o Nepomuku 

295 let od svatořečení sv. Jana Nepomuckého
80 let od sestřelení amerického bombardéru na Dubči

INFORMACE:
Helena Sedláčková hela314@seznam.cz 604 308 085
Josef Sýkora sykora.kctbolevec@seznam.cz 739 043 827

podle naší fotografie pořízené při zimním soustředění u Orlické 
přehrady. Pan Ladislav Čáslavský pak každého člena Pšeniček 
obdaroval milou pozorností a děvčata kytičkou. Zkrátka, bylo to 
takové vřelé setkání nepomuckých malířů a muzikantů…

Září jsme zahájili opět v jižních Čechách. Po setkání v Kovářově 
jsme byli pozváni FS Doudleban na jejich tradiční Doudlebské 
dožínky. Odpoledne otevřel folklorní průvod, v jehož čele jela 
krojovaná slečna na koni. Za ní pak šly ostatní soubory, každý 
soubor hrál do pochodu a pro přihlížející „tu svoji“. Na hlavním 
pódiu uprostřed krásné obce byl poté zahájen hlavní program 
dožínek, ve kterém se Pšeničky představily s programem nazva-
ným „Pozdravy od svatého Jána“. Celý den dokreslovalo skvělou 
a přátelskou atmosféru krásné letní počasí. Mnozí členové růz-
ných souborů pak pospolu hráli, zpívali a tančili až do pozdních 
nočních hodin. Také v Doudlebech již máme mnoho přátel a i tam 
vždy pojedeme znovu moc rádi!

V polovině září jsme již počtvrté vystupovali v kostele v Kotouni. 
Opět nás přišlo povzbudit mnoho našich věrných posluchačů, za 
což jim patří velký dík. Moc si toho vážíme!

Teď už se chystáme na víkend do zahraničí. O tom, jak se 
v Rakousku líbily naše krásné české písničky, zase příště…

Oldřich Ondrušek a Romana Blanková, vedoucí souboru Pšeničky

foto: Adrian Blank
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Turisté z Plzeňského kraje se setkají v Nepomuku

Klub českých turistů odbor Nepomuk a Oblastní výbor Klubu čes-
kých turistů Plzeňského kraje vás zvou v sobotu 23. listopadu na 
23. ročník akce Podzimní setkání turistů Plzeňského kraje.

Setkání je koncipováno jako dostředný pochod s individuálními 
starty na různých místech v okolí Nepomuku s cílem v místní 
Sokolovně. Setkání se koná na závěr turistické sezony v Plzeňském 
kraji a je takovým vyvrcholením činnosti jednotlivých 26 klubů 
českých turistů, sdružených pod jeho oblastí. Zároveň jako každý 
rok při této příležitosti v Nepomuku dojde k vyhodnocení a oce-
nění nejaktivnějších turistů z jednotlivých odborů za rok 2024, 
kteří zde obdrží za svoji příkladnou činnost písemné poděkování 
od oblasti a drobné upomínkové předměty.

V cíli bude možné uhradit startovné za pochod, získat diplom, 
výroční vizitku setkání, samolepku, razítko celé akce, razítko 

IVV i razítko „200“. V nabídce budou i mnohé jiné turistické 
vizitky a suvenýry. K dispozici bude občerstvení nejen v restau-
raci, ale i v přilehlé cukrárně, k poslechu a tanci bude hrát živá  
hudba. 

Proto neváhejte a přijďte nebo přijeďte na Podzimní setkání 
turistů Plzeňského kraje KČT do Nepomuku, který si v roce 2024 
připomíná tři výročí: 880 let od první zmínky o Nepomuku, 295 let 
od svatořečení sv. Jana Nepomuckého a 80 let od sestřelení ame-
rického bombardéru na Dubči během 2. světové války. Město 
samotné má co nabídnout.

Přijďte za kamarády a dobrou náladou. Všichni jste srdečně 
zváni.                                                       

Helena Sedláčková, předsedkyně KČT odbor Nepomuk

Děti si v Klášteře vyzkoušely fotbal

Ve čtvrtek 19. září se na hřišti v Klášteře konalo sportovní dopo-
ledne. Tato náborová akce byla připravena Tělovýchovnou jed-
notou Klášter za podpory Fotbalové asociace České republiky 
a obce Klášter. Akce byla také podpořena účastí zástupce FAČRu, 
Grassroots trenéra mládeže Miroslava Jandy, který do akce vnesl 
svojí přítomností spoustu pozitivní energie a nadšení. 

Na tuto akci byly pozvány mateřské školy z nejbližšího okolí. 
Zúčastnilo se jich celkem sedm, a to z Vrčeně, Čížkova, Žinkov, 
Neuraz, Nekvasov, Nepomuku a Dvorce. 

Na akci byly školky dopraveny společností Seko Bus už lehce po 
osmé hodině. Děti si na hřišti ve skupinách mohly projít různá 
stanoviště, do kterých byly zakomponovány nejen fotbalové, ale 
i vzdělávací prvky. 

Kromě střelby na bránu, slalomu, překážkové dráhy, házení 
a chytání si mohly například porovnat svoji rychlost s rychlostí 
různých zvířat, mohly si navrhnout svůj dres, mimo to si i při 
rozcvičce zazpívaly, procvičily barvičky atd. K tomu hrála hudba 
a na hřišti panovala o to lepší nálada. Děti měly možnost doplnit 
svoji energii pitím a svačinkou, kterou od organizátorů dostaly. 
Když měly stanoviště hotová, došly si pro odměny. 

Školky odcházely nadšené, což bylo velkým zadostiučiněním 
pro organizátory celé akce.

Cílem bylo vzbudit u dětí v raném věku zájem o fotbal, což 
se u některých podařilo. Pokud by měl někdo další zájem si 

tento sport vyzkoušet, kontaktujte Josefa Baumruka, tel. číslo  
721 879 446. 

V klubu máme pět mužstev dětí a mládeže, takže určitě je z čeho 
vybírat – mladší a starší přípravka, mladší žáci, dorost a nově také 
minipřípravka pro děti od tří let.

Všem, kdo se zúčastnil akce, děkujeme. Bylo to skvělé sportovní 
dopoledne a těšíme se na další. 

Zde je zpětná vazba z některých školek:
Se třídou starších dětí z naší MŠ Vrčeň jsme se vypravili na sportovní dopoledne, 
kam jsme se všichni moc těšili. Od rána svítilo sluníčko, a tak nám nic nebránilo 
krátce před osmou hodinou nastoupit do autobusu a vydat se do Kláštera na 
místní fotbalové hřiště, kde se sportovní dopoledne konalo. Po posilnění svačin-
kou, kterou jsme dostali hned na uvítanou, jsme se pustili do plnění různých dis-
ciplín, kde si děti mohly poměřit síly se svými kamarády. Když jsme si jednotlivá 
stanoviště prošli, čekala na děti odměna v podobě fotbalového míče pro celou 
školku a každý dostal náramek a klíčenku na památku. Zábavné odpoledne 
jsme si moc užili a plni zážitků se vraceli zpět do naší školky.

MŠ Vrčeň 

Byla to nádherná, dobře připravená akce. Děti byly nadšené.
MŠ Neurazy

Růžena Sinkulová, členka výkonného výboru TJ Klášter

foto 
Jiří Beroušek

Nepomucké noviny / listopad 2024



společenská kronika / inzerce34

Dne 24. listopadu uplynou  
dva smutné roky, co nás opustil  
náš milovaný manžel, otec, tchán  
a dědeček pan Josef Čubr.

Navždy zůstane v našem srdci.

Vzpomíná rodina.

vzpomínka

Řádková inzerce

KUPÓN NA 
ŘÁDKOVOU INZERCI

Jméno a příjmení:
Adresa:

Telefon/email:
Požadované č. vydání:
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Kupon slouží pro dodání řádkové inzrece v jednom vydání Nepomuckých novin o maximální délce 120 znaků včetně mezer a požadovaného kontaktu ke zveřejnění. 
Vyplněný kupón doručte do redakce Nepomuckých novin: KIC – Kulturní a informační centrum Nepomuk, nám. A. Němejce 126, 335 01 Nepomuk, Po–Pá 8.30-16.00 hod.

Prázdný je domov,
smutno je v něm.
Chybíš nám, holčičko,
chybíš nám všem…

Dne 3. listopadu uplyne devět let, 
co nás navždy opustila naše milovaná 
dcera, sestra a teta Mgr. Jitka Trhlíková.

S láskou vzpomínají rodiče, sestra 
s rodinou a ostatní příbuzní.

vzpomínka

Zednické práce – omítky, malířské práce, obklady, dlažby, bourací práce 
a další práce dle domluvy. Tel. 721 757 399.

Koupíme nemovitost: Mladá rodina shání byt, dům nebo pozemek v Nepo‑
muku a okolí. Budeme rádi za nabídky. Platíme hotově. Tel. 731 397 715.

41letý hledá přítelkyni pro trávení společných aktivit a pro lásku. Nepo‑
muk a okolí. Tel. 605 342 661.

Sběratel koupí staré pivní lahve s nápisy, příp. pouze ocení. Za nabídky 
děkuji! Jiří Drvola. Tel. 724 277 237.

  

Nabídka platí od  06. 11. do 19. 11. 2024  
v prodejnách ve Dvorci a NS Nepomuk

Nabídka platí od 06. 11. do 19. 11. 2024  
v prodejně NS Nepomuk – drogerie

Eidam cihla 30%                                                                              189,00 Kč
Romadur 100g mix druhů                                                          24,90 Kč
JČ tvaroh&jogurt 135g mix druhů                                                      14,90 Kč
Cottage cheese 180g mix druhů 26,90 Kč
Žervé 80g mix druhů 13,90 Kč
Víd. párky cena za 1 kg                                                                   169,00 Kč
Písecký gothajský salám cena za 1 kg                                       139,00 Kč
Šunkový salám speciál cena za 1 kg                                          159,00 Kč
Šunka duš. st.cena za 1 kg                                                             169,00 Kč

Clean&Clean prostředek na mytí nádobí balzám 500ml 26,90 Kč
Inspired krém na ruce 100ml 24,90 Kč                    
Clin na okna Citrus trigger 500 ml 59,90 Kč
Toal. Papír Harmony Winter Edice Soft 8 49,90 Kč 
Pap. Kapesníky Harmony prima 10x10 Winter Edice 29,90 Kč
Kosm. Ubrousky Harmony universal Winter Edice 29,90 Kč
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sponzor měsíce

Kovovýroba  |   Dřevovýroba  |  Prodej hutního mater iálu

Tel. 371 591 773
v.masek@metwood.cz
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